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REVISTA a consiliului UNIUNII ASOCIAȚIILOR STUDENȚEȘTI din institutul agronomic timișoara

SESIUNE - ORA CONERUNTÂRIEOR
Sesiune. Cuvînt la ordinea zi

lei. Cuvîntul la auzul căruia fe
tele iau trăsături serioase, grave 
uneori. Confruntarea directă 
student-profesor. Student, nume 
atit de drag tineretului de azi, 
nu poate fi lipsit de termenul 
quintesență al studenției: sesi. 
une, în care fiecare student dă 
dovada cunoștințelor sale, • ros* 
tului său în facultate.

Acestea fiind spuse, cu atit 
mai argumentat apare raidul an
chetă pe care l-am realizat zi
lele acestea în cadrul noului 
vlăstar al institutului nostru — 
Facultatea de zootehnie.

Am început cu cei mai mari 
(anul III), cu cei ce vor consti
tui prima promoție de zootch- 
niști a noului cincinal. Și pentru 
ca totul să fie și mai în „ordine" 
am început cu examenul cel mai 
greu „Genetica animalelor do
mestice" adresîndu-ne tov. conf. 
dr. Vintilă loan.

— Examenul la disciplina dv. 
constituie „cuiul" sesiunii pentru 
anul III zootehnie ; in ce di
recție a depus eforturi catedra 
pentru ca acest „cui" să nu in- 
țepe ?

— Cel mai important lucru 
cred că îl constituie punerea ia 
dispoziția studenților a unoi nu
măr destul de mare de probleme 
chestionar referitoare la materi
alul parcurs care pun studentul 
în fața unor situații de teren, 
realizîndu-se astfel legătura 
curs-practică.

Intr-adevăr acest chestionar & 
fost urmărit și rezolvat de stu- 
denți nu numai prin prisma exa
menului ci și cu interes sincer 
manifestat. Iată cîteva declara
ții :
Giurgiu loan : Chestionarul ela
borat de disciplina de genetică 
pe lingă faptul că e deosebit de 
interesant este, cred eu, mai 
ales util. Este mult mai ușor să 
înțelegi o materie, cînd poți s-o 
aplici direct.

Filip Iustin : A răspunde la 
acest chestionar nu c altceva

decit a parcurge in modul cei 
mai interesant materia. De ce 
altceva avem nevoie pentru se
siune ?

Luca Ion : Pe mine m-a ajutat 
foarte mult să ințeleg și să învăț 
materia. Aceasta e o mare reu
șită. (Metoda a fost apreciată 
favorabil, fapt pentru care nu 
ne rămăine decit să felicităm 
c-tedra respectivă).

O altă problemă in legătură 
cu acest exames a fost introdu-

Raid 
anchetă

cerea în ultimul moment a pro
bei scrise de verificare a cunoș
tințelor.

— Credeți tov. conf. dr că 
proba scrisă implică greutăți in 
pregătirea studenților ?

— Nu, hotărit că nu, ea nu 
constituie decît un mijloc mai 
competent în verificare cunoș
tințelor însușite de studenți la 
curs. Ea ajută în aprecierea mai 
obiectivă a studenților, cu toții 
fiind puși in situații similare. 
Rezultatele de la scris vor avea 
ponderea lor în aprecierea '.i- 
nală a cunoștințelor.

Constatăm un fapt interesant : 
actualii studenți ai anului III 
vor forma prima promoție de 
ingineri zootehniști cărora li s-a 
predat cursul de genetică în lu
mina ultimelor descoperiri. Iată 
ce ne-a declarat în legătură cu 
această problemă conf. dr. Vin- 
ti'ă loan :

— Cursul de genetică, prin 
programa specială întocmită, 
predat la anul III zootehnie 
poate sta alături de programele 
cursurilor ce se predau la in
stitutele omologe din Europa și 
America. Catedra a indicat stu-

denților materialul bibliografic 
tradus, sau in limbi străine, ast
fel că acest lucru nu poate con
stitui un inconvenient, ci dimpo- 
trivă. zootehnicienii noștri vor 
avea o pregătire superioară Și 
aceasta spre folosul economici 
naționale.

Studiul geneticii cu aplicații 
practice, iată modalitatea de în
sușire a geneticii.

Printre studenți examenul de 
genetică e privit cu cea mai 
mare seriozitate.

M-am adresat cîtorva dintre 
ei :

— Spune-mi, Diller Ilelmut. e 
chiar așa de grea genetica ?

— Da e grea. Se bazează pe 
multe cunoștințe anterioare și 
în același timp e ceva complet 
nou pentru noi. Sînt optimist în 
privința examenului, cu toate că 
e cu adevărat cel mai greu din 
viața mea de student.

Mihoc Aurei are u părere ase
mănătoare :

— Cere un timp îndelungat de 
studiu, de aceea e grea, dar nu 
se poate nega că e și una din 
cele mai interesante.

— Din moment ce are o a?a 
de mare importanță pentru prae. 
tică. nu se mai pune problema 
dacă e grea sau nu, trebuie în
sușită, completează Bella MihaL 

în concluzie materie grea, 
nouă, dar interesantă, condiții 
sînt, optimism la fel, nu ne ră- 
mîne decît să așteptăm rezulta
tele muncii noastre.

O experiență pe cit de nouă, 
pe atît de interesantă o va con
stitui desigur examenul la disci
plina „Iepuri, animale de blană 
și de laborator". Această disci
plină se predă în premieră drept 
curs independent la Facultatea 
de zootehnie în țara noastră.

Am considerat cu atît mai
Realizat de :
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INSCRIPȚIE PENTRU NOI
Nu cerul cuprins de vulturi, 
Nu visul ascuns în scoarță
Și nici plînsul ploii din scorbura de stîncă 
Acum.

Ridică privirea mai presus de tine 
Sau citește cartea pămîntului acesta, 
O vei găsi în stînci ți în copaci, 
In apa din pîrîu, 
Pe aripă de vulturi ți în oameni. 
Simți?
O clipă-a fost, 
Un vuiet aruncat de pe-nălțimi de jar 

cascada prăbuțită-n urmă 
ți crîncena-nclețtare pe sirenă.

A tremurat mulțimea colorată din palate, 
Zvîcnind din alții, pasărea măiastră 
Ascunsă-acum în noi.
Și cel căzut în vuietul sirenei

Cu ochii cerului deschiți 
Nu a crezut în lanțurile mit. 
Iar sfidarea aruncată 

S-a-mpletit cu mii ți sute 
in rădăcinile deja adinei 
Ce-au dat în colț pe umerii de primăvară 
Născută, 

pentru a sparge lanțurile mit 
ți pentru a hrăni pasărea măiastră 

ascunsă-acum în noi.

Nu cerul cuprins de vulturi, 
Nu visul ascuns în scoarță
Și nici plînsul ploii din scorbura de stînca 
Acum.
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PREGĂTIRI PENTRU SESIUNE
(Urmare din pag. 1)

utilă o discuție cu tov. șef de 
lucrări Van cea Ion, titularul 
cursului.

— Tov. șef de lucrări, cursul 
dv. constituie ceva nou atît pen
tru studenți cit și pentru In
stitut. materialul bibliografic 
est,, foarte redus, curs lito
grafiat nu există, cărțile de 
specialitate sînt foarte puține l 
cum a contracarat catedra aceste 
greutăți ?

— într-adevăr greutăți sint, 
dar noi am depus eforturi sus
ținute pentru ca studenții să 
aibă condiții cit mai bune pen
tru pregătirea examenului. No
tițele după care s-a predat 
cursul au fost multiplicate și 
fasciculate pe capitole în cinci 
exemplare, fascicole ce se allă 
la dispoziția studenților împre
ună cu tot materialul didactic 
existent.

Am căutat, pe cit posibil, ca 
lucrările practice să se desfășoa
re în teren valorificînd toate 
condițiile existente în zona ora
șului Timișoara. De asemeni 
vom efectua cu studenții o ex
cursie la Tg. Mureș unde vom 
vizita fernia de nurci din 'cest 
oraș.

lată și cîteva păreri ale unor 
studenți in legătură cu acest 
curs.

Bela Mihai : este una din cele 
mai frumoase materii, la tot pa
sul te întîlnești cu curiozități 
cu lucruri noi și interesante.

Giurgiu Ion : o matei ie inte
resantă, la care studiul se face 
în mod plăcut și în condiții 
bune datorită interesului depus 
de disciplină Ia lucrări practice 
și prin notițele de curs puse la 
dispoziția studenților ia disci
plină.

Barzii Aurel : îmi place foarte 
mult materia, mă pregătesc in
tens și sper să nu am greutăți.

Avînd în vedere aprecierea 
cursului de către studenți, op
timismul pentru examen, m-am 
adresat din nou tov. șef de lu
crări Vancea Ion cu întrebarea :

— Studenții privesc cu mult 
interes m-teria dv., care credeți 
că sînt perspectivele pentru exa
men ?

— Se observă într-adevăr din 
partea studenților o afinitate 
fată de materie, dovedită prin 
interesul pe care-1 manifestă, 
prin problemele ce le ridică la 
lucrările practice și consu’tații. 
S-au făcut sondaje la lucrările 
practice și, în urma acestora, 
am speranța că rezultatele la

examen vor fi dintre cele mai 
bune.

Nu putem încheia discuțiile 
în jurul sesiunii la anul III zo
otehnie fără o întrebare fulger :

— Cum vă pregătiți pentru fe ■ 
siune ’și ce rezultate credeți că 
veți obține ?

Diller Helmut : pentru mine 
sesiunea a venit de mult, rezul
tatele vor veni și ele curînd.

Giurgiu I. : am muncit și mun
cesc mult, nu se poate să nu 
reușesc.

Cuca I. : învăț mai de mult, 
rezultatele cred că vor fi bune 
cu toate că nu se pot exclude 
surprizele.

Filip I. : învăț . . . cum am în
vățat, o să văd după . ..

- Mihoc A.: timpul trece nu tre
buie pierdut. Rezultatele vor că
mine

Am continuat discuțiile în 
jurul sesiunii cu studenții și 
cadrele didactice anul II zo
otehnie. O problemă importantă 
ce se ridică atît în fața studen
ților, cit și a cadrelor didactice, 
o constituie handicapul de o 
lună de zile cu care s-a scur
tat semestrul ce se va termina 
curînd. Materialul trebuie 
parcurs, și parcurs în condiții 
optime.

M-am adresat tov.prof. îoaiță 
Mihai rugind u-1 să ne dea cile- 
va detalii.

— Intr-adevăr, scurtarea se
mestrului cu o lună de zile con
stituie un handicap, dar nu nu
mai pentru studenți, ci și pen- 
tru mine, ca profesor. Studentii 
erau obișnuiți să-și însușească 
materia după o planificare a- 
□untată la timp. Faptul că 
scurtarea semestrului a fost a- 
nunțată în ultimul moment, 
ne-a pus în fața unor proble
me noi. Materialul destul de 
mult trebuie parcurs într-un 
timp foarte scurt. Am concen
trat materia, dar acest materi- 
al trebuie predat, și trebuie 
predat în mod corespunzător, 
întrucit constituie material de 
examen și exigențele vor fi a- 
celeași ca pentru restul mate
riei.

Am considerat necesar să 
discut această problemă și cu 
cîțiva studenți :

Voicu I. : e un handicap, dar 
are și părți bune, întrucît vom 
avea in vară o lună practică.

Rizescu I. : deși un pic deza
vantajos, totuși reducerea se
mestrului, cu revenirea la nor

mai în semestrul II, o consider 
bine venită, cu obiecția că ar fi 
trebuit anunțată mai din timp.

Deci studenții nu au primit 
cu prea mari obiecții această 
modificare, iar optimismul lor 
ne dă speranțe.

L-am întrebat pe tov.prof 
loniță Mihai.

— Tov. profesor, împărțirea 
materialului pe două semestre 
între care se interpune vacanța 
de vară c un dezavantaj sau un 
avantaj pentru studenți ?

— Consider că aceasta e în 
folosul studenților, în vară ne
siliti de nimeni pe îndelete, a- 
colo unde se duc, au posibilita
tea de a cunoaște sau recunoaș
te plante, de a-și amplifica cu
noștințele și-și pot alcătui ier
barul necesar pentru examen.

Am pus studenților cîteva în
trebări direct legate de sesiune.

— Spuncți-mi cum vi se pare 
sesiunea ?

Nedelcu Ion : sesiunea nu ni 
se pare grea. O pregătire bună 
poate duce la rezultate bune.

Lixandru B. : în comparație 
cu cea din vară, nu se poate 
spune că e grea. Dar cum fie
care examen capătă o doză de 
interes, este evident că pregă
tirea susținută e necesară.

Demian G. : am două exame
ne, Balanța e echilibrată. Am
bele presupun un ritm ridicat 
de pregătire.

Românu M.: cheia succesului 
cred că stă în acordarea unei 
atentii deosebite atît pregătirii 
cursului cit și a lucrărilor prac
tice.

O altă întrebare a fost :
— Cum vă pregătiți pentru 

examene ?
Pădureanu I. : teoria îmbina

tă cu practica la orice discipli
nă duce la rezultate bune. în
văț foarte mult în laborator.

Driha A. : a învăță zilnic cu 
multă silință este calea spre 
succes.

Deci sesiunea bate ia ușă, se 
depun eforturi ce vor fi răsplă
tite proporțional cu intensitatea 
lor. în unele locuri se fac cal
cule mai mult sau mai puțin 
realiste. Se poartă discuții.

Luminile sălilor de lectură, 
scaunele ocupate în biblioteci, 
sta-i mărturie a interesului 
studentilor pentru sesiune.

Toți cei cu care am stat de 
vorbă despre sesiune după ce 
mi-au răspuns s-au cufundat 
din nou în studiu, ii deranja
sem, nu, nu de Ia studiu, le a- 
mintisem de sesiune Vom mai 
vorbi despre ea după...

O seară obișnuită ar putea fi considerată cea de acum cînd 
nc-am propus să dăm o „raită" prin sălile de lectură a căminului 
4, aparținînd Facultății de agronomie.

Ceea ce ne-a impresionat de la început a fost liniștea ce 
domnea în săli și am avut o clipă de îndoială, dar totuși avînd în 
vedere scopul major al acestei „raite", ne-am decis.

R. — La ce înveți ?
B.M. — Biochimie... bineînțeles — ne răspunde Butar Moise 

și — continuă — scurtați pe cît posibil mulțimea de întrebări pe 
care bănuiesc că mi le ve-ți pune.

R. — Ai început de mult să te pregătești pentru sesiune î
B.M. — Nu prea înțeleg ce vrei să spui. Eu am sistemul meu 

de învățat. în timpul anului fiecare curs predat, indiferent de 
materie, cînd ajung acasă îl revăd, iar în sesiune aș putea spune 
că „intru" cu materia aproape învățată.

A. — Totuși „tragi tare" î
B.M. — Știi, decalarea sesiunii m-a cam decalat și pe mine.
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îl găsesc în sala de lectură, 
seara tîrziu, la ora ultimei cafele, 
îl cunoșteam de cîteva zile, știam 
că-1 cheamă Sim Petru, că este 
student în anul I la Facultatea de 
agronomie.

Mai știam că este secretarul or
ganizației A.S. din anul I că e 
unul din acei oameni ai tuturor 
disponibilităților, un om cu care 
se poate discuta despre el și des
pre orice, fără un tipic și o or
dine anume, un băiat politicos, 
rezervat.

I-am propus să discutăm în 
acea seară tîrzie despre diversele 
aspecte ale vieții de student, des
pre însemnătatea deosebită pe 
care o reprezintă aplicarea cunoș
tințelor în practică, despre plani
ficarea timpului etc.

Reporter — Cum ți-ai imagi
nat studenția ?

Sim Petru — Ca pe o introdu
cere în cunoaștere. O potența nu 
O împlinire prin ea însăși.

R. — Spune-mi te rog, la a- 
ceastă oră atît de tîrzie (2.3) la 
ce studiezi ?

S. P. — la „Filozofie".
R. — Ce înseamnă filozofia 

pentru tine ?
S.P. — Sigur, acel mers al 

gîndirii care te poate duce la cu
noașterea profundă a lumii, a lo
cului tău în lume.

R- — Consideri că e o materie 
grea ? Discuțiile cu colegii din 
anii mai mari despre pregătirea 
examenului de filozofie, doar în 
sesiune nu te-au convins ?

S-P. — Cu sinceritate îți măr

turisesc că adopt această proce
dură nu pentru a obține o notă 
bună ța examenului de iarnă), ci 
din convingerea formată încă de 
pe băncile liceului, cînd am în
ceput să pătrund în tainele con
cepției despre lume și viață. Cît 
despre afirmațiile unor colegi 
mai mari, pot spune că acestea

>»A fi 
bun 

de ceva,,
sînt de prisos pentru că după opi
nia mea, fiecare student iși are, 
cred eu, un stil specific de a se 
pregăti nu numai pentru examene, 
ci pentru viitor, pentru formarea 
unei personalități mai mult sau 
mai puțin definite.

R. — Cum obișnuiești să stu
diezi : pe capitole sau „cursuri" ?

S.P. — Trebuie, să învăț pe ca
pitole. „Cursurile" sînt felii prea 
mici. Pierd din vedere întregul.

R. — Ai un principiu după 
care te conduci ?

S.P. — Am un principiu — 
cînd faci ce vrei și cînd vrei în
seamnă că ești bun de ceva.

Asta deoarece aud pe mulți zi- 
cînd : învăț și eu ce pot.
O asemenea formulă e șchioapă.

S.P. — Nu mai încape îndoială. 
Sînt la curent cu tot ce s-a predat 
pînă acum.

R. — Înveți pentru nota 10 ?
S.P. — Da, poate într-un anu

me sens vorbind, eu îmi dau sin
gur nota. Uneori e mai bine să 
nu iau 10.

R. — In afară de pregătire îți 
mai rămîne timp de ceva î

S.P. — Evident. Penwu muzică, 
literatură, distracție.

Trebuie numai ca fiecare mo
ment să nu uit să-1 folosesc.

R. — Mi-ai spus că în filozofie 
nu ai idoli. Dar dușmani ?

S.P. — Dușmănesc scepticismul 
pentru că duce la pasivitate. E 
rezultatul unor împrejurări în 
care mulți se lasă dominați de 
aspectele de suprafață.

R. — A doua zi întîlnindu-mi 
interlocutorul îl întreb foarte a- 
mabil:

Ai pierdut sau ai cîștigat ziua 
de ieri ?

S.P. — Nu pierd și nici nu 
cîștig zile. Le trăiesc. îmi pare 
rău cînd nu le trăiesc din plin.

în încheiere i-am cerut permi
siunea partenerului de discuții să 
urez mult succes lui și tuturor 
studenților din anul I la prima 
lor sesiune de examene.

— Știu că-ți place „Dinarno" dar nu-(i cer de data asta un 
pronostic fotbalistic, ci unul la care ești mai direct interesat: Ce 
note ți-ai propus să iei î

B.M. — în primul rînd să trec examenele și apoi... ne mai 
întîlnim noi după.. .

Urmînd scuzele de vigoare, nc-am apropiat de masa din ime
diata apropiere.

R. — Fiind tot din doi, aș vrea să te întreb dacă ți se pare 
„grea" sesiunea ?

LI. — Parcă tu nu știi ! Anul acesta cred că e cel mai greu.
R. — Totuși dacă l-ași întreba pe un coleg din III sau IV ar 

răspunde că anul lor e cel mai greu.
LI. — Tot ce se poate, însă „cuiul" rămîne tot anul nostru.
R. — Înveți mult ?
LI. — „Mănîncă azi ca și cum ai muri mîine, muncește azi 

ca și cum n-ai muri niciodată", spunea și R. Roland, și cred că 
e destul.

R. — Consumi multă cafea ?
LI. — Nu prea, îmi provoacă o tensiune nervoasă deosebită.
R. — Anul trecut ai avut o medie frumoasă. Pentru anul 

acesta speri s-o depășești ?
I.L — Eu învăț ..., rezultatele după .. .
L-am lăsat pe colegul Ivașcu Ion cu cartea de „Mașini agri

cole" în față. Sperăm că rezultatele „de după" vor concretiza 
munca lui de acum.

R. — Examenele de iarnă din 11 au fost mai grele decît cele 
de acum 1

D.P. — După părerea mea, nu există materii „grele" și „u- 
șoare", e o concepție- veche destul de subiectivistă. Tuturor mate
riilor, trebuie dată atenția cuvenită.

R. — Acum în zilele de presesiune mai ai timp de cîte o 
destindere, să zicem la cinematograf ?

D.P. — Da, totuși mai uzez de timpul meu liber.
R. — Ce speri ?
D.P. — Ce speră toți colegii mei, să nu facem „buf" la nici 

o materie și dacă se poate să luăm note cît mai mari.
Pe Popescu Vasile l-am văzut în cameră.
R. — Mai înainte erai în sala de lectură. Ai terminat cu 

studiul pentru seara aceasta ?
P.V. — Nu, am venit după material bibliografic.
R. — Totuși ora e destul de tîrzie ?
P V. — Depinde cum o privești, încă nu am terminat capi

tolul pe care mi l-am propus și nu-mi place să las pe mîine ce 
pot face azi.

R. — Despre timpul liber ce poți să spui ?
P.V. — Știi, am abonament la teatru, așa că problema asta 

e rezolvată, apoi cîte o carte, un ziar.
După acest „intermezzo" am regăsit sala de lectură Ia fel de 

liniștită și fiind prezent, responsabilul anului II Ciurel Ștefan, 
ne-am apropiat de el :

C.Ș. — Dacă se poate cît mai scurt.
R. — De fapt nu ești primul care îmi spune acest lucru, iar 

acum prima întrebare : ce poți să spui despre colegii noștri ?
C.S. — Sper într-o sesiune bună. învățăm cu toții și apoi 

cine nu știe că anul II nu se trece așa cu una cu două.
R. — Mai tragi pe cîte unul de „mînecă" adueîndu-i aminte 

că sesiunea e pe aproape ?
C.S. — Nu prea e nevoie, ți-am mai spus.
R. — Te-ai gîndit să dai vre-un „parțial" ?
C.S. — Da, cu toate că o să-mi vină destul de greu, dar am 

experiența de anul trecut și știu cît „folos^ mi-a adus.
R. — Și acum ceva pentru încheiere.
C.S. — „Baftă" și note cît mai mari la tot anul II.
Am părăsit sala de lectură de la etajul III pentru cea de la 

etajul II. Pentru ca să nu mai repetăm putem spune că aceeași 
atmosferă de studiu domnește și aici Pe mese resfirate — fito- 
patologii, cursuri de viticultură, caiete, coli ministeriale.

R. — E greu anul IV?
P.L — Nu e ușor, — ne răspunde Pușcă Iulian președintele 

A.S. din I.A.T.
R. — Speri să termini materiile pînă la sesiune 1
P.I. Mă străduiesc și sper că voi reuși.
R. — Cum stai cu timpul liber 1
P.L — Nu prea am, cea mai mare parte a timpului o împart 

între munca de asociație și studiu.
R. — Care sînt materiile pe care le consideri de bază ?
P.L — în generai toate și în mod deosebit cele ale anului 

IV. Sînt materii de profil fără de care un bun specialist nu se 
poate lipsi.

Tot aici l-am întîlnit și pe Chereji Gh. din anul V.
C.G. — îmi definitivez partea a doua a proiectului de la 

Organizare.
R- — Cum privești ultima sesiune ? E de fapt a doua între

bare ș ultima.
C.G. — Ca de obicei, cu optimism, și totuși nu pot spune că 

nu am emoții. După aproape 30 de examene de-a lungul celor 
patru ani am impresia că sesiunea asta va produce o schimbare 
deosebită asupra mea. Pe de o parte mă bucur că e ultima, dar pe 
de alta sesiunea din producție începe de acum să-mi producă emo
ții. Voi reuși să îmbin tot ce am învățat în acești cinci ani în 
așa fel îneît să devin un bun specialist.

Avînd în vedere spațiul disponibil, destul de redus de altfel, 
încheiem aici „raidul" cu speranța că în semestrul II numărul 
bursierilor să se mărească. Una din multele concluzii ce se pot 
trage e aceea că, sesiunea din iarna anului 1971 e privită cu cea 
mai mare seriozitate de către studenții facultății de agronomie.
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Obiective noi-metode mai eficiente
Primele zile ale anului 1971 s-au scurs lăsînd în urmă clipa 

olemnă care marchează granița dintre anul cel vechi și cel

iwt?

(

iou. Dincolo de festivitățile tradiționale, noul ciclu de 365 zile 
i începu^ sub semnul hotărîrii de a înregistra noi victorii în
oate compartimentele activității studențești. Pentru a vedea 
n mod concret care este stadiul pregătirilor în vederea celui 
mai important eveniment al vieții studenților, conferința a.
VUI-a U.A.S.R.. redacția noastră a inițiat un raid anchetă în 
rîndul cadrelor de bază ale consiliului de asociație a I.A.T. Au 
participat la discuții tovarășii Pușcă Iulian, președintele Cons. 
U.A.S. al I.A.T., Moga Florin, președintele A.S. al Facultății de 
Zootehnie, Blaj Gheorghe, președintele A.S. al Facultății de
agronomie, Stăr.escu Nicolae,

/

medicină veterinară și Driha 
leme profesionale

1. Conform principiilor de 
țiunile Comitetului Executiv

președintele A.S. al Facultății ,1c 
Ana vicepreședinte A.S. cu prob-

conducere preconizate de instruc- 
al U.A.S.R., ce anume s-a con-

cretizat din sarcinile trasate și ce urmează a fi luate în obiectiv 
în acest an universitar ?
PUȘCA IULIAN. Sarcina fundamentală a conducerii A.S. este ae

: ii
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a contribui în continuare printr-o muncă politico-educativă, în 
colaborare cu cadrele didactice, la dezvoltarea responsabilității 
studentului față de pregătirea profesională, în formarea lor ea 
specialiști pentru a rezolva problemele puse de practică. Un rol 
deosebit în acest sens îl au cercetările științifice studențești 
care se bazează pe o tematică inspirată din problemele practice 
leg<Ue de producție. Este plăcut și tonic să-ți faci bilanțul unei 
perioade de muncă atunci cînd „ai rezultate", care ne dau sa
tisfacția unor victorii înfăptuite și s-o spunem deschis am reali
zat lucrări frumoase în acest an universitar.

2. Prin ce reușește Consiliul A.S. să stabilească legăuira 
dintre colectivul de studenți și reprezentanții acestuia în orga
nele de conducere ale asociației pentru înfăptuirea obiectivelor 
propuse ?

MOGA FLORIN. Activistul de organizație este în primul 
rînd student și, mai mult decît coleg, prieten cu oricare din 
membri A.S. De la bun început am încercat și considerăm că 
în mare măsură am reușit, să nu adoptăm o atitudine de „șef" 
pus să dea sfaturi, ci una de tovarăș.

BLAJ GHEORGHE. La baza legăturii între studenți și mem
brii consiliului stau relații de prietenie, astfel că ori ce situație 
dificilă sau problemă înțeleasă greșit este adusă la cunoștința 
consiliului A.S. și în mare parte lămurită.

STANESCU NICOLAE. Concret, această legătură se reali
zează cel mai bine prin adunările generale de la nivelul anilor 
și al facultăților, iar principalul rol de mediator în stabilirea 
cît mai strînsă a acestei legături îl au secretarii de an.

ANA DRIHA. Datoria și dorința noastră este de a deveni 
exponenții celor mai frumoase năzuințe ale studențimii; noi
nu conducem, ci coordonăm, urmărim și îndrumăm activitatea
ce se desfășoară în institutul nostru. Rezolvînd, probleme, ini-

lilll «I

țiativele și propunerile ridicate de colegii noștri, vom contribui 
în mod sigur la creșterea prestigiului asociației. Fiecare student 
trebuie să știe că A.S. are autoritatea și discernămîntul de a 
rezolva diverse probleme specifice vieții noastre. Așteptăm și 
noi să fim solicitați cu mai multă încredere și insistență.

PUȘCA IULIAN. Fiecare membru al Cons. A.S are sub în
drumare unul sau doi ani de studii. în ședințele de Consiliu ei 
raportează despre activitatea anilor de care răspund, iar in 
fiecare săptămînă la centrul universitar, unde se întîlnește bi-

- ®- rotii consiliului, se expun doleanțele studenților, care se rezoivă
în mare măsură.

de
iști1

X Ce activități se organizează pentru antrenarea maselor
studenți ?
MOGA FLORIN. în general se cade foarte des în greșeala

de a încărca masa de studenti cu foarte multe forme de activi- 
aleiaîl tate care din păcate nu-și ating totdeauna scopul. Sînt în-^ 

activități cerute și organizate de către studenți sub îndrumarea

și #

Jir a»

^1»

(Jijld*

Astfel, se 
tistice și mai

dă o mare importanță manifestărilor cultural-ar- 
ales conținutului lor, orientarea spre probleme

importante izvorîte din realitățile societății noastre.
La fel și activitatea sportivă de masă a cuprins o gamă 

largă a studențimii ceea ce a determinat posibilitatea organiză
rii de competiții sportive la nivelul anilor, facultăților chiar 
între institute.

în ceea ce privește activitatea turistică, aceasta se bucură 
de un mare răsunet în rîndurile studenților.

Acei studenți care au merite deosebite atît pe plan profe
sional cît și pe cel al activității în cadrul asociației studențești, 
beneficiază de bilete de tabără de odihnă precum și de alte 
stimulente materiale.

4. Perioada care a trecut de la aplicarea legii învățămîntu- 
lui a evidențiat contribuția organizației studențești în consiliile 
profesorale. Știm că unul din cele mai importante roluri ale
Consiliului A.S. este de a realiza legătura dintre
denți și consiliile profesorale. Vă 
este aportul dv. în acest sens ?

PUȘCA IULIAN. In consiliile 
probleme care interesează masa de

rugăm să ne
masa de stu- 

arătați care

profesorale se pun diferite
studenți. De aceea îa prea-

labil noi discutăm cu colegii atitudinea pe care trebuie să o 
luăm în soluționarea acestora, iar în fața consiliului prezentăm 
opinia colectivității și nu a noastră personală. Fiind și noi stu
denți, cunoaștem cel mai bine doleanțele studenților, cit și 
unele abateri de la regulament ; de aceea trebuie să fim primii 
care să contribuim la rezolvarea unor situații care se creează 
și care ar putea frîna procesul instructiv educativ.

Deoarece experiența a demonstrat că problemele specifice 
colectivelor din anii de studii și facultăți impun lărgirea repre
zentării asociației în organele de învățămînt, realizarea acestei 
importante propuneri a comitetului executiv al U.A.S.R. dă do
vada încrederii de care se bucură studențimea, a rolului și po 
ziției care îi sînt conferite în sistemul democrației universitare.

5. Avînd in vedere timpul scurt pînă la sesiunea de exa-
«nene, ce s-a propus și ce s-a realizat pentru 
procesului de învățămînt ?

MOGA FLORIN. Trebuie să spunem deschis 
semestrului”1 la nivelul anilor I și II ne pune în 
serioase.

îmbunătățirea

că „scurtarea 
față probleme

conducerii A.S. și s-a observat că rezultatele sînt cele scontate, 
colectivul de studenți devenind mai receptiv la apelurile Cons. 
A.S

BLAJ GHEORGHE. Sînt unele activități la care studenții 
participă în masă cu cea mai mare plăcere, cum sînt, spre exem-
piu excursiile, seri ale grupelor, întîlniri cu specialiștii, activi-
tăți de club, cadru propice de a realiza fuziunea tuturor mem
brilor asociației cu Cons A.S.

•STANESCU NICOLAE. în primul rînd ași vrea să spun că 
pentru a antrena masele studențești trebuie să le atragi în dife
rite acțiuni care, pe lîngă faptul că au darul de a fi îndrăgite, 
au și rolul de a lărgi orizontul cultural științific din diferite 
alte domenii.

Sînt cursuri ce trebuiesc parcurse, materia recuperată.
împreună cu conducerea facultății am stat de vorbă cu fie

care an de studii, explicînd studenților problemele noi pe care 
le pune această situației, promițîndu-Ie tot sprijinul nostru :n 
vederea cererii de condiții propice studiului.

BLAJ GHEORGHE Una din necesitățile stringente ale stu
denților în preajma susținerii de examene este mărirea numă
rului de săli de studii, prelungirea programelor bibliotecilor 
pînă la ora 23, pentru a crea condiții optime de studiu și de 
odihnă.

STANESCU NICOLAE. In vederea ajutorării studenților 
pentru pregătirea minuțioasă și profundă a materialului pentru 
examene s-au propus și realizat programe de consultații la dis
ciplinele 1a care se dau examene.

S-a urmărit de asemenea frecvența studenților la cursuri și 
lucrări practice. La nivelul anilor s-au purtat discuții cu stu
denții care au absentat nemotivat, aceasta fiind una din cauzele 
slabei situații la învățătură a unora dintre ei.

ANA DRIHA. Sesiunea se apropie cu pași repezi, provocînd 
schimbări vizibile în ritmul nostru de viață : calculul minuțios 
al timpului, studiul individual rațional, susținut, sistematic.

Avem toate condițiile pentru a ne completa în aceste zile 
materia pentru examenele sesiunii din iarnă ; bibliotecile sălile 
de lectură, amfiteatrele și laboratoarele ne așteaptă cu ușile 
deschise, profesorii noștri răspu nd cu bunăvoință cererilor de a 
acorda consultații și ore suplimentare.

La nivelul anilor au avut loc adunări generale ale A.S. m 
care studenții au venit cu propuneri privitoare la îmbunătățirea 
condiților de pregătire și de viață în această perioadă. Propu
nerile au fost reținute și acționăm în sensul rezolvării lor.

7. Ce ne aduce nouă în desfășurarea vieții de organizație 
anul 1971?

PUȘCA IULIAN. Se are în vedere o colaborare mai strînsă 
între masele de studenți și reprezentanții lor în Consiliile A.S. 
și mă opresc la un singur punct și anume: reducerea număru
lui de repetenți, cunosc, cum se zice „pe pielea noastră*1 at
mosfera necorespunzătoare favorizată de aceștia în colectivele 
studențești, iar o altă dorință de-a noastră este ca termenul de 
„exmatriculat11 să dispară, ceea ce cu ajutorul colegilor noștri 
se va putea realiza.
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MITROI PETRU
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— Și cum a mai fost ?
— Amestecat.
— Eh !
— El una, eu una. Ne miratgo 

pe rînd, eu de întrebare, magis
trul de răspuns.

— Și de plimbat, te-a plimbatT
— Ți-ai găsit.
— Cît ?
— Plinea

MEDIO
CRITA TEA

— Ce zisă ?
— Mi-l dădu.
— Luași bre î
— Și tu ?
— Din primul. . . vreo cinci,
— Ca-s.. . brînza bună-n 

duf de cîine.
— lo-te măi. Ce-o zice 

mine atunci ?
— Idem,
— Valeu.
— Cît făcuși ?
— Vreo șase din 22, plus 

tul lui Naică
— Norocos nu glumă.
— Păi ?
— Baftă atunci Petrică!

bur-

de

bite-

— Să fie ! Nihil sine bafta, 

vorba turcilor.

Redactat M. GOIAN

AGATHA ZSUNASStud.
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Ningea. Jocul alb îmi stinsa 
<, fericire de copil ascunsă in- 
•ă ... de pe vremea cînd abia 
trezit din somn alergam la 
geamul cu florile iernii, să văd 
Jocul alb început peste noapte, 
gi parcă tot ca atunci, îmi ye- 
wea să alerg, să mă prind în 
dansul frenetic al fulgilor. Dar, 
»oate ar trebui să mă grăbesc 
însă teama că n-am să mai 
prind curînd o seară atît .le 
frumoasă îmi taie avîntul de 
moment. Tîrziu am ajuns pe 
noul pod de unde luminile că
minelor îmi apăreau calde și 
neclare. îmi părea rău că am a- 
juns atît de repede, deși hoină
reala mă obosise. în holul că
minului aștepta un bărbat mai 
in vîrstă. cu încălțăminte grele, 
eojo-c și fața arsă de vînt. ’urta 
căciulă și se mișca stingherit 
încolo și-ncoace. Mă opri cu un 
ton aspru, dar plin de bună cu- 
viină — „Fii bun de-1 cheamă 
toe feciorul meu pe Tase". Tăcu 
încurcat. Norocul făcea că-J cu
noșteam bine pe acest „fecior* 
emancipat și . . . simpatic (cel 
(puțin fetele o susțin).

Cînd am intrat în cameră, iși 
făcea patul. La auzul cuvîntuî'>i 
„tată" alergă și nu mi-ași fi 
închipuit o altă discuție :

, — Bună . .. tată.

— Bună dragul meu — deveni 
vesel și plin de vervă — Veni: 
cam tîrziu că știu că seara te 
găsesc la cămin, dar .ce făceai ?

(punct

— Păi ce să fac? î...vățam.
— Bine faci Tase tată, că 

ăsta-i rostul tău aici.
— Mda.
— Dar ce ai ? Ești cam obosii 

sau supărat ?

— Nu... dar știi... nu tie 
buia sâ vii... ași fi venit sa 
acasă sîmbătă.

— Nu-i nimic dragul meu, 
nu-i nimic. Uite (spuse arătînd 
un rucsac pîntecos) ți-am adus 
ceva de-ale gurii și niște oani.

— Bine . . . dar la cîte ai tren 
înapoi ? îl întrerupse grăbit 
„feciorul".

— Păi. .. cam peste două ore.
— Merg cu tine la gară ? spt® 

se mai mult sub formă de între
bare.

— O ! nu. Du-te de vezi-ți 
de învățătură Tase că și așa te 
conturba-i. Dar ai cam slăbit.

— Nu . .. știi am atîtea pe 
cap . . .

Se despățiră tot cu., „bană* 
și tatăl plecă poate cu dezamă
girea unui drum lung făcut pen
tru a-și vedea odrasla mai pu
țin de jumătate de oră. în su
fletul lui însă se simțea mulțu
mit că Tase nu duce lipsă de 
nimic

Eroul nostru intră în cameră 
mai vesel și mai ușurat. Avea 
bani. Renunță la somn și înce
pu să se îmbrace tacticos : că
mașa, cravata, pantalonii . ..

— Hai mă și voi la o bere.
Ași fi vrut să-1 întreb de ce-i e- 

ra jenă de simplitatea tatălui său 
dar mă gîndeam la grosolănia 
și banalitatea răspunsului. Și 
dacă bagajul acela pîntecos ar 
L conținut numai bunăcuvmțâ 
(și încă multă pe lîngă aceasta) 
poate că intr-adevăr n-ar mai 
fi dus lipsă de nimic. Am des
chis geamul. Afară ningea la fel 
de liniștit însă întîmplarea a- 
eeasta îmi alungă orice urmă 
de visare.

C. TRAI AN

O MERITORIE MANIFESTARE
DE INALTÂ TINUTA STIITIFICÂ 

5 9
Programul național, privind 

dezvoltarea și creșterea anima
lelor și a producției animaliere, 
în perioada anilor 1970-1980, e- 
laborat de Plenara Comitetului 
Central al Partidului Comunist 
Român, este condiționat în ma
re măsură de pregătirea, com
petența și capacitatea profesio- 
„ală a specialiștilor, care asigu
ră sănătatea animalelor și or
ganizarea științifică a produc
ției zootehnice, prin aplicarea 
eficientă, a celor mai noi me
tode de apărare a sănătății ani- 

' malelor și noilor tehnologii de 
creștere a lor, în strînsă core
lare, cu specificul mijloacelor 
și condițiilor cadrului nou și fa
vorabil dezvoltării acestora.

între sarcinile și problemele, 
^■-osebit de importante pentru 
producție, în scopul lichidării 
rămînerilcr în urmă, se înscriu 
metodele de combatere a steri 
lității la animale, precum și mă
surile de prevenire și combate- 
a morbidității și mortalității a- 
cestora.

Tocmai la aceste probleme a 
căutat să de-a răspuns Institu
tul nostru. între 18-20 ’ecem- 
brie 1970, prin organizarea ce
lui de al patrulea simpozion in
titulat : „TULBURĂRI DE RE
PRODUCȚIE LA ANIMALE".

Planul tematic al simpoz’ •- 
nului a fost corelat ou cerințe" e 
producției, fiind orientat pre
ponderent spre problemele ma
jore ale creșterii animalelor.

Manifestare de înaltă ținută 
științifică, actualul simpozion 
s-a bucurat, ca și în anii prece
denti. de-o largă participare a- 
tît din partea specialiștilor din 
institutul nistru. din celelalte 
institute cu profil similar din 
țară, cît și din partea specia- 
listiilor care lucrează nemijlo
cit în producție. Remarcăm, 
de asemenea, un fa.pt nou, deo
sebit de îmbucurător și impor
tant și anume, participarea u- 
nui număr însemnat de medici 
umani, cu comunicări valoroa
se. de ale căror concluzii bene
ficiază. atît medicina veterina
ră cît și medicina umană,

Deși a fost vorba de-o mani
festare științifică a cadrelor d’- 
dactice din învățămîntul superi
or $i a specialiștilor din pro
ducție, în special a celor care 
se ocupă de reproducția și ob
stetrica la animale. lucrările 
simpozionului s-au bucurat de 
participarea masivă a studenți
lor din ultimii ani de studiu.

A devenit o tradiție în . Insti
tutul nostru sâ se organizeze 
simpozioane pe teme de repro
ducție. Această tradiție a înce 
put încă din anul 1965. cu sim
pozionul intitulat : „Patologia 
reproducției", după care au ur
mat ;

— fn anul 1966, simpozionul
intitulat : „Selecția și genetica*-

— în anul 1967, simpozionul
intitulat : „Tulburări de nutri
ție la om și animale" ;

— în anul 1968, simpozionul
intitulat : „Tulburării genetice 
la animale" ;

— în anul 1969. simpozionul 
intitulat : „Biologia și patologia 
reproducției și-a perioadei pe- 
rinatale la om și animale"

Cuvîntul de deschidere a fost 
rostit de către tov. Prof. dr. 
Iulian Drăcea. Rectorul Institu
tului Agronomic Timișoara, ca
re a arătat în termeni el'ogioși, 
importanța simpozionului și-a 
adus mulțumiri organizatorilor, 
în special tov. Prof. dr. doc. șt. 
Ni-colae Gluhovschi, decanul 
Facultății de Medicină Veterina
ră. în continuare dînsul a ară
tat că actualul simpozion cu
prinde șapte rapoarte și 33 de 
comunicări științifice.

Cu ocazia deschiderii simpo
zionului s-au reliefat tangențe
le. azi unanim recunoscute, în
tre preocupările medicinii vete- 
rinare și ale medicinii umane 

tangențe demonstrate de pre
zența specialiștilor din ambele 
profesii.

îi. cuvîntarea sa, tov. Prof. 
dr. doc. șt. Nicolae Gluhovschi 
a spus, că simpozionul are o 
semnificație deosebită în con
dițiile actuale ale creșterii in
tensive ale animalelor, deoare
ce își propune să răspundă 'mor 
probleme de cercetare în dome
niul medicinii veterinare și zo

otehniei, probleme pe. care le 
pune conducerea de parti.J h 
fața specialiștilor.

Tov dr. Jean Dumitrescu, din 
partea Direcției Generale a 
învătămîntului Tehnic și Agri
col. din cadrul Ministerului In- 
vățămîntului, a felicitat căldu
ros pe organizatorii simpozio
nului. declarînd că aceasta și-a 
dovedit importanța, prin diver
sitatea și multilateralitatea te
melor, cît și prin recomandările 
ce se aduc producției în preve
nirea și combaterea sterilității 
ia animale

Au mai luat cuvîntul iov. 
Acad. Prof. dr. doc. șt. Virgil 
Iligor, din partea Institutului 

Agronomic „Nicolae Bălcescu’ 
București, .și tov. prof. dr. 
Gheorghe Drugoci, de la Insti
tutul Agronomic „Ion lonescu 
de la Brad" Iași, care au arătit 
că simpozioanele organizate de 
Facultatea de Medicină Veteri
nară din Timișoara, sînt de o 
înaltă ținută, meritorii și alese 
manifestări științifice. Ele pre
zintă o deosebită competență în 
problema de genetică, și rezol
vă problemele reproducției a- 
nimalelor în combinatele indus
triale de stat și intercooperatis- 
te.

Pe prim plan se înscriu cele 
șapte rapoarte, dintre care o 
deosebită importanță a prezen
tat raportul tov. Prof. dr. doc. 
st. Nicolae Gluhovschi, despre . 
..Unele orientări ale cercetărilor 
actuale asupra tulburărilor de 
reproducție la animalele domes
tice". raportul tov. Acad. Prof 
dr. doc. șt. Virgil Gligor, care a 
arătat influența factorilor nefa
vorabili de microclimat asupra 
funcției genitale, raportul tov 
Prof. dr. Alexandru Lambescu. 
de la Institutul de Medicină și 
Farmacie din Timișoara. inti
tulat : „Poziția actuală a acidu
lui folie în activitatea trofobla- 
stului", și raportul tov. Conf 
dr. Eugen Simionescu, despre 
..Reflectarea unor parazitoze a- 
supra gestației la animale".

După cele șapte rapoarte a 
urmat prezentarea a patru 
comunicări științifice, din care 
relevăm comunicarea tov. Prof. 
dr. doc. șt. N. GLUHOVSCHI, 
intitulată : „Semnificația acti
vității L.A.P. în lichidul amnio
tic la om și diferite specii de 
animale, studii comparative", 
precum și comunicarea fă-rVă 
de dr. A. T. Bogdan, de Ia Insti
tutul Agronomic „Dr. Petru 
Groza" Cluj, Facultatea de Me
dicină Veterinară, intitulată : 
„Cercetări histochimice .și h!s- 
toenzimologice asupra anterohi- 
oofizei de vacă în fazele ciclul ii 
sexual".

O importanță deosebită iu 
prezentat studiile de histoenzi- 

mologie, izoenzime, precum și 
enzimologie chimică, pentru că. 
pe lîngă faptul că sînt făcute 
pentru prima dată în medicina 
veterinară, sînt și studii su 
largi aplicații practice.

Sîmbătă dimineața au fost 
prezentate 12 comunicări știin
țifice. Pe primul plan, s-a relie
fat lucrarea prezentată de co
lectivul condus de Prof. dr. doo. 
șt. N. Gluhovschi, intitulată :

„Contribuții la cercetarea acti
vității lacticodehidrogenazei și-a 
leucinaminopeptidazei în mu- 
cusul cervical în oestrus, pre
cum și în afecțiunile inflama
torii ale tractusului genital'. 
Atît această lucrare cît și cele
lalte, au fost primite cu viu in
teres din partea auditoriului, 
aceasta observîndu-se în spe
cial. în discuțiile purtate după 
efectuarea comunicărilor.

în timpul discuțiilor, a atras 
atenția intervenția t>v. Prof. 
Ion Soutașu-Comăneanu despre 
sincronizarea reproducției cu 
timp j1.

Sîmbătă după amiază, au fost 
efectuate zece comunicări ști
ințifice, dintre care patru numai 
de către cadrele didactice ala 
catedrei de Reproducție și ob
stetrică de la Facultatea d? 
Medicină veterinară. Comuni- 

earea privind unele observații 
asupra metodei citologice pentru 
studiul cromozomilor din cul- 
M ri de leucocite la cabaline", 
prezentată de tov. dr. M. Bistri- 
ceanu. comunicarea despre 
contribuții la studiul anatomo- 
clinic și citogenetic al hidroce- 
faliei 1a taurine", prezentată de 
tov. dr. Radu Palicica, comuni
carea „Necrospermia la vier 
cauzată de consumul furajelor 
afectate cu Fusarium sporotri- 

choides", prezentată de tov. ing. 
Marcel Năforniță, comunicarea 
colectivului format din tov. dr. 
Gr. Lungu, dr. Gheorghe Giu- 
hovschi. dr. Marian Bistricean'i, 
intitulată „Un caz particular de 
sindrom Klinefelter la om, cu 
fenotip feminin", precum și 
comunicarea prezentată de dr. 
C. Constantinescu, de la Insti
tutul Central de Vaccinuri și 
Biopreparate „Pasteur", Bucu
rești despre „Prepararea indus

trială a unui concentrat purific] 
cat de gonadotrofine serice. 
Importanța lui pentru practică". 
Toate comunicările științifice 
au fost privite cu deosebit 
interes.

Duminică. 20 decembrie 1970, 
a treia zi a simpozionului, au 
fost prezentate șapte comuni
cări științifice, după care au 
urmat discuții, concluzii, reco
mandări și închiderea simpozio
nului.

în contextul lucrărilor comu
nicate și a dezbaterilor ce au 
urmat, o importanță deosebită 
a avut comunicarea „Folosirea 
Eerenilului în tratamentul afec
țiunilor uterine la taurine'’, 
comunicarea „Variația eritroci- 
telor, hemoglobinei și a protei
nelor totale la vaci în timpul 
gestației", expusă de tov. Conf. 
dr. Vasile Taloș, comunicarea 
„Observații clinice asupra unui 
caz de fistulă recto-uretrală la 
armăsar", făcută de tov. Conf. 
dr. Marin Moldovan, comunica
rea „Contribuții la cunoașterea 
importanței factorilor de micro
climat si microbism în profi
laxia îmbolnăvirilor vițeilor 
nou-născuți datorită colibacii"'- 
zei", prezentată de dr. T. Ciolo- 
ca. luerar.ea intitulată „Obser
vații histologice asupra ovaru
lui. hipofizei și suprarenalei 
provenite de la mame iradiate 
cu raze X", a unui colectiv 
condus de dr. Oprescu, de la 
I.A.N.B. București .și de la In • 
stitutul Biologic „Traian Săvu- 
lescu" București, comunicarea 
„Contribuții la studiul vascula- 
rizației și inervației aparatului 
genital la scrofițe de la 6 -30 
zile", prezentată de Conf. dr. 
Gh. M. Cvnstantinescu, precum 
și lucrarea prezentată de ir. 
Vasile Aciocărlănoaie, de ia 
I.A.S. Mureș-Arad, intitulată 
„Un procedeu simplu pentru 
efectuarea biopsiei intrauterine 
la vacă".

Faptul că la lucrările simpo

zionului au luat parte un număr 
mare de cadre didactice ie 
înaltă specializare, din centrul 
universitar Timișoara, și d’n 
celelalte centre universitar^, 
precum și medici veterinar’ și 
ingineri zootehniști care lucrea
ză nemijlocit în producție, m 
centrele de selecție și repro
ducție, în rețeaua sanitar-vete- 
rinară și în fermele din cadr ti 
I.A.S. .și a cooperativelor agri
cole de producție alături de dis
cuțiile purtate cu deosebit inte
res. au făcut ca lucrările sim
pozionului să constituie a o 
exemplu de muncă consecventă 
pusă la baza ridicării eficienței 
creșterii animalelor în scumpa 
noastră patrie, Republica Socia
listă România.

Firu Dumitru Cătălin Virgil.
Picioruș Petrișor.
Facultatea de Medicină Ve

terinară Timișoara
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DE LA O GENERAȚIE LA ALTA
Interviu cu prof. dr. Valentin Volintir

Tovarășe profesor în numele 
revistei „Agraria" aș dori să 
mă adresez dv. nu ca specialist 
ci mai mult ca pedagog a mai 
multor serii de studenti, cu 
rugămintea de a ne răspunde la 
cîteva întrebări :

1. V-aș ruga să faceți o para
lelă între generația dv. și cea

de azi. în ce sens credeți că a 
evoluat generația de azi?

1. Nu lucrez în învățămînt 
decît de cîțiva ani, dar judecind 
după cele cîteva promoții la a 
căror formare ca profesioniști și 
cetățeni mi-am adus conte’cu
tia, rezultă că nu sînt deosebiri 
esențiale între generația mea și 
cea actuală. Există însă mari 
deosebiri în privința condițiilor 
în care a învățat generația men 
și condițiile de astăzi.

Studentilor de astăzi li se 
pare că este foarte firesc să 
existe în toate centrele univer
sitare. „orășele studențești" 
formate din clădiri moderne și 
confortabile. cămine, cantine, 
dispensare și spitale destinate 
numai și numai pentru studenți. 
Li se pare firesc să nu existe 
nici un fel de taxe de școlari

zare. să aibă cursuri la prețul 
de cîțiva lei, să aibă reprezen
tanți în consiliile profesorale 
etc„ etc.

La astfel de condiții, genera
ția mea nici nu putea visa.

Rămîne prin urmare ca gene
rația actuală să se străduiască 
să ajungă și să se mențină la 
nivelul condițiilor ce i s-au ofe
rit.

2. Sînt foarte la modă azi in 
lumea întreagă discuțiile în Ju
rul așa-numitei „probleme a 
tineretului", ce părere aveți 
despre aceasta ?

2. Eu cred că „o problemă a 
tineretului" a existat întotdeau
na, tot așa cum există și as
tăzi, și cred că aceasta se dato- 
rește în bună măsură faptului 
că multi din cei care fac parte 
din generația mea au uitat sau 
sînt înclinați să uite cum au 
fost ei cînd au fost tineri, feno
men care se repetă la fiecare 
generație. Eu sînt încredințat că 
actualii noștri studenți, chiar și 
cei foarte zvăpăiați, cînd vor 
ajunge la vîrsta mea, vor poves
ti celor de vîrsta lor de acum 
„pe vremea mea, era altfel, e- 
ram mai serioși" etc. etc.

Și totuși, există anumite prob
leme în legătură cu generația 
actuală. Dacă actuala generație 
se bucură de condiții de viață 
și de învățătură pe care gene
rația mea nu le-a avut, este în 
schimb confruntată cu probleme 
care nu se puneau atît de acut 
în timpul cînd cei de vîrsta mea 
au fost studenți.

Studentii de azi, în schimbul 
condițiilor incomparabil mai bu
ne ce li se oferă, trebuie ca in
tr-un interval de timp egal să 
asimileze un volum mai mare 
de cunoștințe, decît acela ce se 
cerea acum 30 de ani, și care tot 
crește mereu. Aceasta face na 
invătămîntul în general să fie 
confruntat cu probleme foarte 
greu de rezolvat pentrucă orcît 

am elimina cea ce este vechi și 
demodat. volumul secretelor 
zmulse naturii crește și trebuie 
să crească. Astfel stînd lucruri
le. studentul de astăzi este în 
multe mai mare măsură împins 
în viață să „studieze", nu să 
„învețe".

3. Considerați că tineretul de 
azi reprezintă cu adevărat o 
nouă generație căreia să i -e 
poată încredința în viitor con
ducerea societății ?

In fiecare promoție de stu- 
denți cu care am lucrat a exis
tat în număr mai mare sau mai 
mic de studenți de elită, cu o 
dotare de la natură care îi tace 
capabili să se poată forma și ta 
li se poată încredința conduce
rea societății de mîine. Sînt în
credințat că tineretul de azi are 
destule elemente care să ne 
continue activitatea și să asigure 
rația de progres, a 'ică să ne 
depășească, așa cum consider 
că este normal să fie.

4. Ca reprezentant al genera
ției „marilor descoperiri", cum 
vedeți viitorul zootehniei .și al 
medicinei veterinare ?

4. Satisfacerea nevoilor ome
nirii în materie de alimente de 
origină animală nu va mai per
mite utilizarea metodelor tradi
ționale de creștere și exploatare 
a animalelor.

Imperativele actuale în aceas
tă privință duc îritr-un ritm 
foarte rapid la generalizarea 
metodelor industriale destinate 
producției unor cantități mari 
de alimente de origină animală, 
pe suprafețe mici și cu un vo
lum mic de muncă. Zootehnia 
viitorului va fi și este de pe a- 
cuma obligată să găsească me
tode noi. mai eficiente, de pro
ducție.

Medicina veterinară trebuie să 
transforme într-o știință simpiă, 
aeomodabilă ușor acestor siste
me. Duipă părerea mea, medici
na veterinară este obligată încă 
de pe acuma să se adapteze ce
rințelor marilor exploatări zo

otehnice în sensul apărării ani
malelor din aceste mari unități. 
Ea trebuie să fie într-o măsură 
din ce în ce mai mare, o știință 
a profilaxiei.

Vor căpăta o importanță din 
* ce în ce mai mare disciplinele 

de alimentație, zooigienă, profi
laxia bolilor infecțioase și ne- 
infecțioase și va scădea, fie că 
vrem noi sau nu vrem, impor
tanța cazuisticii clinice. Aceasta 
este părerea mea și ara formu
lat-o pentrucă mi s-a p >s între
barea, deși sînt încredințat ■ că 
nu toți au această părere și în 
special cei care sînt miri clini- 
cieni.

5. Fiindcă tot vorbim de gene
rații, cum o vedeți pe cea vii
toare ?

5. Cred că generația sau mai 
bine zis, generațiile viitoare vor 
fi din ce în ce mai precoce si 
mai receptive la progresul știin
țific și e necesar ca învățămin- 
tul să'înceapă de la o vîsiă mai 
tînără așa cum se preconizează 
la noi. începerea învățămîntuhii 
la o vîrstă mai tînără — crește
rea longevității, găsirea și apli
carea unor noi metode de stu
diu și documentare cred că vor 
putea face față volumului de a- 

•chiziții ale științei și tehnicii pe 
care, viitoarele generații var 
trebui să și le însușească.

6. Mulțumindu-vă, in încheie
re aș dori să adresați cîteva cu
vinte studenților cititori ai re
vistei „Agraria".

6. în încheiere, adresindu-mă 
studenților cititori ai revistei 
„Agraria", îi încredințez că nu 
au motive de pesimism pentru 
cele ce vor să fie, ci dimpotrivă.

îi sfătuiesc însă să depana e- 
forturi mai mult pentru a „stu
dia" decît a „învăța".țîn trecu
tul îndepărtat cînd școala se 
baza pe „învățăre" — pe soco
teala memoriei — parucipanții 
acestor școli se numeau „învă
țăcei" nu studenți).

TOCUT VASILE 
an III zootehnie

SERVICIUL PE CLINICA 
A STUDENTULUI; 

PRIMA OBLIGAȚIE 
PROFESIONALĂ A 

VIITORULUI MEDIC
VETERINAR

în cadrul activității clinicilor 
facultății de medicină veteri
nară, studenții anului IV și V 
ai acestei fascultăți sînt pro
gramați să efectueze prin rota
ție, serviciul pe clinică.

Pentru profesiunea aleasă și 
pentru care studentul își desă- 
vîrșește pregătirea, activitatea 
în cadrul clinicii este de o co- 
vîrșitoare importanță. După 
însușirea cunoștiințelor comu
nicate de disciplinele preclini- 
ce. care orientează pe student 
asupra fenomenului biologic ce 
constituie terenul activității sa
le profesionale, disciplinele cli
nice : patologia medicală, pato
logia reproducției, patologia 
chirurgicală, studiul bolilor in
fecțioase sau parazitare, confe
ră acestuia adevăratele atribu
te profesionale, inițiindu-i în 
tainele meseriei pe care ur
mează să o îndeplinească. Fără 
cunoștințele primite de la aces
te discipline și fără simțul care 
se formează în cadrul activită
ții la clinică, studentul, nu va 
putea în final să ajungă' decît 
un funcționar intitulat medie 
veterinar. Activitatea, medicului 
veterinar presupune continuita
te, ■ luptă permanentă, care nu 
se poate duce sub formă de ac
țiuni sporadice.

Serviciul pe clinică,, menit 
să antreneze pe student în as
pectele relatate, continuitatea 
activității în profesiunea de 
medic veterinar, mai are și alte 
trăsături importante. El reali
zează primul contact cu. mese
ria aleasă, cu însăși activitatea 
profesională și mărește sau con
solidează responsabilitatea pro
fesională, garantând comporta
mentul viitorului absolvent,

Dr M. MOLDOVAN

ÎNDRUMAREA STUDENTILOR ♦

DE CĂTRE CADRELE DIDACTICE
pentru cei care întîmpină difi-în institutul nostru există o 

bogată experiență și frumoase 
rezultate în activitatea de îndru
mare de către cadrele didactice. 
Este vorba de constituirea gru
purilor educative îndrumate de 
profesori sau asistenți. Acest as
pect de viață și muncă ilustrea
ză în mocf elocvent împletirea 
armonioasă și unitatea procesu
lui instructiv cu cel educativ 
în invățămîntul nostru superior. 
Prin aceasta se aduce un aport 
considerabil în pregătirea profe
sională a studenților și se des
fășoară o bogată și multilaterală 
activitate educativă

7 .ceasta modalitate se impune 
eu necesitate, mai ales în cazul 
studenților din anul I, care trec 
uneori printr-o perioadă difici
lă de tranziție și adaptare. Tre
buie făcut totul pentru ca noi, 
studenții, să pornim la drum 
înarmați cu o. cunoaștere temei
nică a tehnicii studiului univer
sitar, însuflețiți de mîndrie și 
dragoste pentru profesiunea a- 
leasă.

Grupurile educative constitui
te în anul I își continuă cu suc
ces activitatea și în anii urmă
tori, căutînd să se evite pe cît 
posibil restructurările pentru a 
asigura continuitatea și eficaci
tatea îndrumării. Menținerea lor 
pînă la ultimii ani s-a dovedit 
cît se poate de eficientă : se 
constituie un colectiv închegat 
printr-o comuniune de preocu
pări și năzuințe, prin cunoaște
re și într-ajutorare.

La constituirea acestor colec
tive la anii mai mari s-a ținut 
seama în acest an cu precădere 
de pregătirea profesională. în 
acest sens a fost foarte bine pri- 
ssită în rîndunle noastre măsu
ra luată de decanat, ca studenții 

să fie repartizați la cadrele di- 
dactive sub îndrumarea cărora 
vor pregăti proiectele de diplo
mă.

Eu sînt acum studentă în anul 
II al Facultății de zootehnie. 
Privesc în jur : colegii mei, sau 
colegii mai mari obțin rezultate 
frumoase în pregătirea pentru 
viață. Urmăresc cu emoție pri
mii pași ai colegilor din anul I 
și rememorez instantanee grăi
toare din primul meu an de 
studenție.

în obținerea acestor rezultate 
o contribuție însemnată au a- 
dus-0 cadrele didactice care au 
primit nobila misiune de îndru
mători nemijlociți și unui mic 
grup de studenți. De la început 
s-a propus o primă întîlnire. 
Intr-o atmosferă familiară s-au 
înfiripat primele relații și le
gături directe, descătușate de 
atmosfera oficială din laborator 
sau amfiteatru.

Nu putem uita ajutorul con
cret și recomandările în proble
me de sănătate de care au bene
ficiat unii colegi, intervențiile cu 
rezultate imediate făcute la pro
punerile studenților pentru îm
bunătățirea condițiilor de viață 
și ordinea în cămin.

Adeseori am avut plăcerea să 
primim la căminul studențesc 
vizita îndrumătorilor noștri, ca
dre didactice, inițiativă ce me
rită într-adevăr a fi continuată.

Subliniez în mod cu totul de
osebit preocupările și rezultatele 
obținute în domeniul pregătirii 
profesionale. Cu ocazia „întîlni- 
rilor" noastre am primit reco
mandări și informații în această 
privință, indicații bibliografice, 
îndrumătorii s-au informat la 
discipline despre activitatea fie
cărui student, au solicitat ajutor 

cultăți în munca lor.
Asistarea Ia cursuri, semina- 

rii, lucrări și mai ales examene 
este edificatoare pentru cunoaș- 

' terea posibilităților intelectuale 
ale studenților.

în problemele de frecvență se 
acționează în sensul'* lichidării 

acestora, a clarificării situației 
celor care au absentat motivat 
sau nemotivat, a ajutorului bi
nevoitor dat pentru lichidarea 
acestei racile.

Este de recomandat'ca studen
ții să.-și sprijine îndrumătorii în 
muncă pentru a ne cunoaște și 
ajuta.

Acțiunea împotriva abateri'or 
disciplinare constituie o proble
mă de permanentă activitate : 
ori ce manifestări îngrijorătoare 
trebuie depistate la timp și ani
hilate cu răbdare și atenție.

Printre formele de lucru, cele 

mai apropiate de studenți și cu 
eficiență reală, se numără dis
cuțiile . la masa rotundă, cu o 
mare varietate tematică : norme 
de comportare civilizată în so
cietate, probleme de actualitate 
din presă, considerații pe seama 
unei cărți citite, a unui film, a 
unui spectacol și bineînțeles, cli
pele de reverie și joc ale imagi
nației, cînd făurim proiecte de 
Viitor și calculăm coordonatele 
vitoare ale realizării lor.

Stînd de vorbă cu cadre di
dactice, cu colegii mei, am reți
nut cîteva vise, dorințe perso
nale, pe care aș vrea să le pre- 

'zint ca propuneri si sugestii 

pentru activitatea în diferitele 
grupuri educative.

Cît de instructivă și plăcută 
ar fi desfășurarea la nivelul 
grupelor noastre a unor sim
pozioane pe teme de literatură, 
muzică, pictură, sculptură ! Este 
necesar să ne formăm gustul și 
discernămintul în aprecierea u- 
nui spectacol de teatru, operă 
sau operetă. Este minunată ima
ginea înfrățirii spirituale în sfe
re mai înalte, a grupului nos
tru, într-o sală de spectacole.

Știm cu toții ce izvor de vese
lie și de amintiri neșterse s.nt 

excursiile in grup. Dorim să 
vizităm în primul rind unități 
ale, momente istorice, puncte 
agricole, întreprinderi, locuri 
turistice. Sau, pur și simplu, do
rim să petrecem o zi frumoasă 
în liniște și la aer curat, intr-un 
sat pitoresc, oferindu-ne o bine
meritată odihnă după o săptă- 
mînă de muncă intensă. în ace
lași timp visăm să întreprindem 
într-un viitor ceva mai înde
părtat — dar tot ca studenți — 
excursii mai de amploare în 
țară și. de ce nu, și întrro țară, 
vecină sau ceva mai îndepăr
tată. Pînă atunci am fi deosebit 
de mulțumiți și recunoscători, 
.dacă unele din cadrele noastre, 
didactice — care au avut oca
zia de a vizita mai mult țara 
noastră sau alte țări — ar răs
punde rugăminții noastre de a 
ne prezenta note proprii de că
lătorie. folosind orice material 
documentar de care dispun. 
Cred că domniile-lor ar retrăi 
cu îneîntare amintiri frumoase, 
iar bătăile inimilor noastre i-ar 
însoți retrospectiv ca o încărcă
tură prețioasă a sufletului popo
rului nostru pe căile lumii.

Indicațiile comune ale Minis
terului învățămîntului și ale 
C miletului U.A.S.R. cu pr’vire 
la desfășurarea activității edu
cative în rîndurile studenților, 
preocuparea și dăruirea asisten
tilor, șefilor de lucrări și a pro
fesorilor noștri în această di
recție, entuziasmul nostru tine
resc, conturează perspectiva i- 
dentificării acestor grupuri co
mune de cadre didactice și stu
denți ca o mică familie, ca un 
cămin armonios, în care-munca 
și satisfacțiile ne revin, deopo
trivă.

Toate aceste aspecte contu
rează o etapă hotărîtoare și de 
neuitat pentru formarea noastră 
sor ială. morală și profesională.

DRIHA ANA
Studentă anul II
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DIN ACTIVITATEA CERCURILOR
ȘTIINȚIFICE STUDENȚEȘTI

Cerc științific studențesc . . 
de fapt, e cea mai modestă de
finire, pentru o noțiune dintre 
cele mai vaste, care exprimă 
superlativul emulației științifice 
întrunește cele mai diferite pro
filuri umane, de la studentul 
„exhibiționist" la cel pătruns de 
sensul și frumusețea cercetării, 
căutării, cunoașterii

Care este scopul unui cerc 
științific studențesc ? Cum se 
organizează munca ie cercetare 
în cadru] său ? Care sînt tan
gentele sale cu practica — cu 
producția ? Iată cîteva probleme 
care ne-au preocupat în mod 
deosebit și pencri a caro răs
puns ne-am hotârii să efectuăm 
acest raid-anchetă.

Cei care au avut amabilitatea 
să răspundă la î ifcbârile n<as- 
tre — sînt cadre didactice, or
ganizatori de aerc-j.r’ științifice 
studențești și studenți, membri 
ai acestor cercuri

Pe tov. conf. Milos Marin 
î-am găsit în bi'oul domniei sa
le înconiurat de cîțiva membri 
ai cercului de , Alimentația ani
malelor domestice".

— Tovarășe confere tț>ar care 
este scopul unui cerc științific 
studențesc și eim concepcți dv. 
munca de cercetare studențeas
că în cadrul acestui cerc ?

— în primul rîud în cadrul 
unui cerc științific studențesc 
acei care se înscriu se înțelege 
de la sine, sînt animați de do
rința, de a cerceta, de a-și lărgi 
orizontul de cunoștințe in acel 
domeniu, de a aprofunda o se
rie de probleme, prin examina
rea lor mai atentă. Aici se for
mează deprinderea de cercetare, 
spiritul de colectiv, aici se sta
bilește cu exacitate relația indi- 
vid-colectiv. Fleming spunea 
despre aceste colective : „Cerce
tătorul singuratic este cel cate 
descoperă un fapt nou, dar cu 
cît viata devine mai complicată 
cu atît ne este mai greu să du
cem la sfîrșit orice, fără a cola
bora cu ceilalți".

în ceea ce privește organiza
rea muncii de cercetare în cad
rul cercului de „Alimentație" a- 
ceasta cuprinde două faze net 
distincte.

în prima fază — cea de asi
milare a cunoștințelor teoretice 
asupra temei luate în cercetare, 
este faza care te duce la o con
fruntare cu literatura de specia
litate, studentul își sintetizează 
multitudinea de informații utili- 
zînd fișe. Săptămînal membrii 
cercului se întîlnesc cu cadrele 
di ’a etice de la disciplina pentru 
elucidarea unor probleme, poate 
încă nu destul clarificate.

Cea de-a doua fază se carac
terizează prin însușirea tehnici 
de laborator. Pentru aceasta, 
studentului îi stă la dispoziție 
laboratorul disciplinei cu între
gul său aparataj.

Care sînt perspectivele ,erce- 
tării științifice în cadrul acestui 
cerc ?

în viitor noi întrevedem posi
bilitatea integrării acestor „în
cepători" în sfera de cercetare 
a disciplinei noastre — crearea 
tuturor condițiilor de afirmare 
a acestora, de antrenare în re
zolvarea problemelor din pro
ducție.

— Tot aici l-am întîlnit și pe 
Nemeth Gheorghe student în a- 
nul III al Facultății de zooteh
nie.

— Ce te-a determinat să te 
înscrii la acest cerc î

Nemeth Gh. — în timpul 
practicii de producție din vara 
asta — la ferme zootehnice — 
am sesizat ca preocupare cen
trală de prim ordin ca să spun 
asa, tocmai problema alimenta
ției. încep".id“ anul acesta stu
diul acestei discipline, m-am 
hotărît să mă înscriu în cercul 
de alimentație, dorind să mă 
specializez în această direcție.

Care este tema pe care ai pri 
mit-o spre cercetare ?

în momentul de față cercetez 
analizele produselor reziduale 
de la întreprinderea de plante 
medicinale. După terminarea 

cercetării se va întocmi bule
tinul și se trimite fabricii res
pective care ne-a cerut concur
sul. După cum vedeți, tema mea 
este ancorată direct în practică.

Despre modul de organizare a 
muncii de cercetare în cadrul 
cercului Ameliorarea și geneti
ca plantelor — de oînd s-a în
ființat acest cerc și care sînt 
perspectivele cercetării studen-

Oe vorbă cu 
colegii cercetători

ților din cadrul acestui cerc, ne 
spune tov. șef de lucrări Ns- 
goescu Constantin.

— Activitatea în cadrul cer
cului științific studențesc de pe 
lîngă Catedra de genetică și a- 
meliorarea plantelor se desfă
șoară în mod organizat din anul 
1962.

Munca în cadrul cercului nos- 
stru se organizează în felul ur
mător :

Studenții înscriși la cerc sînt 
repartizați pentru îndrumare 
cadrele didactice de la discipli
nă. La începutul fiecărui an u- 
niversitar, pentru studenții noi 
înscriși la cerc, se stabilesc te
mele de cercetare. în prima șe
dință de cerc științific, studenții 
care au activat în anul prece
dent, raportează asupra stadiu
lui în care se află cercetarea. Se 
stabilește un plan de referate 
în cadrul cercului. Cadrele di
dactice le indică bibliografia, le 
urmăresc desfășurarea activită
ții.

Fiecare student prezintă în 
cadrul ședințelor de cerc un re
ferat. din cercetarea bibliogra
fică (studenții anilor II și I D 
sau rezultatele cercetărilor 
(studenții anilor IV și V). O 
parte din aceste referate sînt 
susținute și în cadrul .ședințelor 
comune pe facultate ale cercu
rilor științifice studențești.

Perspectivele cercetării știin
țifice studențești din cadrul 
cercului reies din aceea că stu
denții pe care îi pasionează 
cercetarea științifică și sînt 
perseverență făcîndu-și uceni
cia în timpul facultății, pot de
veni buni cercetători științifici 
la terminarea facultății. Pe de 
altă parte multe din temele pro
puse spre cercetare la cerc se 
finalizează în lucrări de diplo
mă foarte bune.

Dat fiind faptul că cercetări
le din domeniul geneticii, cît și 
cele de creerea soiurilor noi de 
plante, necesită timp îndelungat, 
cercetările științifice studențeș
ti nu se pot concretiza ca apli
cativitate directă în practică. 
Ele însă pot să contribuie Ia 
precizarea unor laturi ale ce'- 
cetării în cadrul disciplinei.

Pentru cercetare trebuie pa
siune și... perseverență.

Discutînd aceste probleme și 
cu tov. Marian Bistriceanu, a- 
sistent la catedra de reproduc
ție și patologia reproducției, 
domnia sa ne spune :

— Cercul științific la această 
disciplină funcționează din anul 
1965. Numărul studenților îns • 
risi la acest cerc e într-o con

tinuă creștere.
Dat fiind eterogenitatea stu

denților pe ani de studiu, acti
vitatea este diferențiată urmă- 
rindu-se pe de o parte inițierea 
studenților din anii mici în me
todologia și conduita de cerce
tare științifică, tar pe de altă 
parte, studenților din anul IV 
și în special celor din anul V li 
se dau numai indicațiile nece
sare modului de finalizare a 
cercetării și în mod expres cum 
trebuie interpretate rezultatele 
obținute.

în cadrul cercului se urmă
rește formarea unor grupe de 
cercetare, din studc i i mai mari 
și mai mici, în așa fel ineît a

ceștia din urmă să beneficieze 
de experiența celor mai muri. 
De asemenea se urmărește ca 
studenții înscriși Ia cercul știin
țific, să fie angajați în acele te
me de cercetare care sînt inc'u- 
se în tematica de cercetare a 
disciplinei astfel îneît studentul 
să devină beneficiar direct, a’ă- 
turi de cadrele didactice, în 
cercetarea și rezultatele disci
plinei sau catedrei.

Scobercea Ilie, student în anul 
V al Facultății de medicină ve- 
trinară — și care a obținut pre
miul I în cadrul sesiunii de co
municări științifice studențești 
pe institut — complectează din 
unghiul său de vedere, cî’eva 
din problemele tratate :

— încă din anul III. activez 
în cadrul cercului științific de la 
catedra de igienă a animalelor 
domestice — rezultatele muncii 

mele în cadrul cercului 
au fost încununate prin premiul 
primit în primăvara anului 
1970.

Ce m-a determinat să mă îns
criu la acest cerc ? Un complex 
de împrejurări. înnnte de a ve
ni la facultate am lucrat în ca
drul rețelei sanitare veterina
re tocmai în acest domeniu al 1- 
gienei. O serie de deziderate ale 
practicii care cer o strigentă 
rezolvare îmi erau deja cunos
cute.

La cercul disciplinei sîntem 7 
membri — fiecare cu cîte o te
mă bine stabilită, temă care la- 
ce parte integrantă din temati
ca de cercetare a catedrei.

Cadrele didactice ale catedrei 
în frunte cu tov. prof. dr. dos. 
șt. Vasile Tomescu, îndrumă a- 
tent, competent, activitatea 
noastră. Aici cercetarea se fi
nalizează cu o lucrare de diplo
mă temeinic documentată.

Ceea ce doresc în mod deose
bit. avînd în vedere că peste c:- 
teva luni voi părăsi acest :nsti- 
tut, este ca să continui, după 
posibilitățile mele, cercetarea 
științifică în domeniul igienei 
animalelor.

Tov. ing. Zaharia Suciu de 
la Catedra de horticultura ne-a 
făcut cunoscute cîteva probleme 
ale cercului științific pe dngă 
ace stă catedră.

— Cercul științific studențesc 
pe lîngă Catedra de horticultu
ra a luat ființă încă din 1947- 
1948. adică o dată cu înființarea 
acestei forme de cercetare știin
țifică studențească, în cadrul 
institutului. Trebuie de altfel să 
ștjți că primele sesiuni de co
municări științifice studențești 
au avut loc în acest institut.

în cadrul cercului nostru e- 
xistă un număr de 58 de stu- 
denți din anii III IV și V iar te
matica abordată de aceștia e în
tr-o strînsă legătură ou aspec
tele producției hortîvieole. Ne
am orientat ca tematica să fie 
în general o părticică ain pro
blematica în studiu la discipli
na noastră.

în vederea desfășurării opti
me a activității la cerc, există 
un organ de conducere al cer
cului. iar lunar membrii cercu
lui se întîlnesc discutînd rezul
tatele obținute pînă la acea dată 
si tot în cadrul acestor reuniu
ni se eșalonează munca pînă la 
următoarea ședință de cerc.

Munca la cercul nostru se li- 
nalizează prin valoroase proiec
te de diplomă sau prin premiile 
luate la diversele sesiuni de eo- 
municări științifice studențești.

Iată cîteva păreri asupra relei 
mai puțin spectaculoase dar 
poate celei mai frumoase ex
presii ale creației științifice — 
cea din cadrul unui modest 
cerc științific studențesc.

E emoționant, să vezi, la ora 
de seară. într-un laborator, 
dascăli și discipoli, urmărind 
încordati o experiență, repetată, 
probabi a „n“-a oară, sau dis
cutînd aprins despre ultimul ar
ticol apărut într-o revistă și care 
conține tocmai mult controvert 
sata lor problemă ...

Stud. MARIA P&POVlCl

Ridicarea necontenită a nive
lului cultural al studenților in
stitutului nostru, constituie un 
obiectiv central al activității 
Asociației studențești. Consta
tăm cu deosebită plăcere, pasi
unea studenților noștri pentru 
cultură în general și pentru 
creațiile artistice în special. 
Revistele „Contemporanul" 
„România literară", „Luceafă
rul". sînt urmărite cu aviditate, 
iar problemele literaturii oas- 
tre contemporane, accesibilita
tea ei, înaltele sale calități ar
tistice stîrnesc nu o dată dis- 
cufi aprinse, în amfiteatre, în 
pauze, în cămin, peste tot.

Un deosebit interes în riadul 
studenților și-a cîștigat revista 
noastră „Agraria". Fiecare nu

BILANȚ Șl PERSPECTIVE 
din activitatea clubului și a 

formațiilor artistice

măr nou este așteptat cu nerăb
dare, exemplarele revistei sînt 
smulse literalmente din mîinile 
redactorilor.

Centru] nervos al întregii 
mișcări culturale a studenților 
din institutul nostru, din fie
care grupă, din fiecare an, din 
fiecare facultate, se concentrea
ză la nivelul clubului studen
țesc. Aici, într-un oadru mai 
destins, mai intim, studenții 
noștri găsesc întotdeauna ca
drul prielnic pentru a se recre- 
ea. a fi la curent cu ultimele 
.-o'-tăți din presă, pentru a as
culta o muzică bună, ori pentru 
a se antrena într-o palpitantă 
partidă de table.

Iar seara, cînd studenții noș
tri se întorc din oraș, de la 
cursuri, lucrări ori de la masă, 
într-o bună dispoziție generală, 
programul zilnic variat, pe cît 
posibil atractiv, poate începe. 
Fiecare zi cu personalitatea ei.

Luni — Ciclul noutăți științi
fice. Pentru participanții pasi- 
onanți de ștință, temele (lase
rul. zborul pe lună etc.) sînt 
doar punctul de plecare al unor 
discuții interesante despre vi
itorul științei, despre tainele 
universului etc. Dialogul din
tre specialiștii din domenii di
ferite se dovedește foarte fruc
tuos pentru toți. în continuare 
m zică populară pe discuri, de 
preferință din Banat.

Marti — Zi dedicată conferin
țelor. Personalități de presti
giu vorbesc studenților din do
meniile cele mai variate. De 
exemplu : tov. prof. dr. Pintea 
Valeriu ne-a împărtășit din 
„Problemele fiziologiei contem
porane", tov. lector C. Apreote- 
sei l-a evocat vibrant pe Nico- 
lae lorga, șef lucr. dr. St. Stos- 
sel ne-a destăinuit unele taine 
ale „Etiopatologeniei nevroze
lor" etc.

Cînd condițiile tehnice vor fi 
îndeplinite, conferințele vor fi 
completate cu filme documen
tare. cu teme literare, arte fru
moase, știință, geografie, tu
rism etc.. de la arhiva naționa
lă de filme, de la Direcția difu
zării filmelor și din alte surse.

Miercuri — Dezbateri în ju
rul mesei rotunde. Cu colabo
rarea catedrei de științe socia
le, sînt prezentate probleme 
ale politicii interne și externe 
ale partidului și statului nos
tru. un rol preponderent avîn- 
du-1 omagierea aniversării se
micentenarului Partidului Co
munist Român. Tot miercuri au 
loc si dezbateri cu caracter etic, 
filozofic, etc.

Joi — Ziua artelor plastice. 
Tov. asist. Mircea Goian a sus
ținut un ciclu consacrat „Artei 
Egiptului antic", „Artei orien
tale", „Prin muzeele lumii", 
audiate cu un deosebit interes. 
Urmează la alegere muzică u- 
șoară pe discuri sau program 
la televizor.

Vineri — Seară literară a 
cercului literar de pe lîngă re
dacția revistei noastre. Temele 
literare (Ion Barbu, Realismul, 

lon Minulescu transpus pe mu
zică, ori poezii patriotice) sînt 
completate cu creații originale. 
S-au remarcat în poezie și 
proză Mara Popovici și Aghata. 
Junat III zoot.. sau Eugen Par- 
șov I agronomie.

Muzica de cameră .sau simfo
nică pe discuri (corul Madri
gal ori Simfonia a IX-a de- 
Beethoven) încheie această sea
ră într-un farmec poetic de 
nespus.

Sîmbătă — este dedicată serii 
grupei. Aici tonul e dat de ini
țiativa studenților. întreg co
lectivul studențesc este perio
dic antrenat în această formă 
de activitate. Cităm printre cele 
mai reușite seri, cele organiza
te de grupele 244 (an II agr.)

168 (an II agr.,) și 122 (an tl 
med. vet.).

Concursurile „Cine știe cîști- 
gă“ pe teme literare, muzicale 
ori profesionale, cunosc o foarte 
vie participare. Un excelent or
ganizator de concursuri s-a do
vedit Gr. Bordea an II agr. Tot 
atunci au loc momente vesele, 
glume, epigrame în care exce
lează Daia Petru an III agr. și 
Burtan Iulian an 1 agronomie.

Entuziasmul și pasiunea pen
tru artă caracterizează și for- 
matile noastre artistice stu
dențești. Taraful nostru se Stră
duiește să valorifice melodii 
populare autentice, din zone 
folclorice încă puțin studiate. 
Neîntrecutul taragotist Gh, 
Muscă an V med. vet. gata să 
susțină singur un întreg spec
tacol. este ajutat de doi acor- 
deoniști inimoși : Nistor Pădu- 
renu an III zoot. și Mitescu An. 
donic an I agr., specialist în 
melodii dobrogene.

Nu-i uităm pe soliștii vocali 
Popa Lenica an IV agr., Viti- 
can Ion an III agr., Gali loan 
an I agr. și Avram Ion an III 
agr. care împreună cu dansato
rii populari dau viață minuna
tului nostru folclor pe scenă.

Formația de muzică ușoară 
„Index", cu un nume specifio 
studențesc, este format în ma
joritate de studenți din anul I, 
ambițioși, hotărîți să-și cro
iască un renume printre forma
țiile centrului universitar timi
șorean.

prof. FLORIN CONTREA
DIRECTOR CLUB

„Recunoștiință 
partidului"

Acesta este titlul concursu
lui de creație artistică închinat 
aniversării unei jumătăți de 
veac de la crearea Partidului 
Comunist Român, organizat e 
Casa de cultpră a studenților 
din Timișoara.

în concurs intră următoarele 
genuri de creație .

Creație literară (poezie, re
portaj, dramaturgie, schiță, mi- 
velă).

Creație muzicală (lieduri, 
poeme, coruri, cantate).

Arte plastice (acvarelă. pic
tură, grafică).

Producții cinematografice (re
portaj, film artistic scurt nie- 
traj).

Artă fotografică.
Se vor acorda premii în va

loare totală de 12.000 iei. Iele 
mai bune realizări vor fi edi
tate într-un volum omagial și 
vor intra în repertoriile forma
țiilor artistice studențești. Lu
crările vor fi predate pînă ia 
data de 15 martie 1971, la Casa 
de cultură a studenților, camera 
7, cu mențiunea „pentru con
cursul „Recunoștință partidului".
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EMIL BRUMARU:
„Versuri"

iți plăcea să-ți amintești de nisipul acela arzător. Plaja era 
frumoasă, iar tu spuneai mereu să vin dimineața ți seara, atunci 
cînd soarele sfîrîind asemeni unui cărbune încins îți întindea 
suflarea roșiatică peste ape ți valuri ți chiar peste părul tău îm
bibat de arome sărate ți de acea culoare ciudată pe care o pot 
lăsa algele în unduirea lor de balerine triste ți osîndite.

A fost ți va rămîne totdeauna o ciudățenie pentru mine, izbi
torul contrast între ochii tăi ți apa mării. Nici odată nu am găsit 
la ei acea căldură cu care marea mă înconjura atunci, cînd mă 
cufundam dimineața sau seara, după rugămintea ta. Acum, cînd 
vii pe plajă numai pentru jocul de lumini al farului, ai putea 
să-mi spui chiar ți cum a început totul, fiindcă ghiața ce-ți în
conjoară privirea era doar urmarea firească a faptului că odată 
cineva ți-a spus că ochii tăi sînt calzi, asemeni mării ți că îi 
place, privindu-i, să-i odihnească oboseala. Acela eram eu. Au ur
mat clipe cînd într-adevăr tihna îmbinată cu imnul mării îți în
tindeau blîndele aripi peste acea întindere imensă de oboseală.

Da. Au venit apoi sirenele. Pentru cine cîntau ? Era o între
bare chinuitoare. „Dărîmă soclul ți aruncă gipsul în valuri, ele 
vor fi bucuroase să-l primească" — mi-au spus ele ți miroseau 
puternic a alge ți pețte. Tot atunci s-au înălțat ți valurile. Erau 
ciudat de spumoase ți s-au îndreptat spre tine să fure soclul. Cu 
furia deznădejdii m-am opus.

Da. Și din acel moment privirea nu mai era a ta. Apoi si
renele s-au retras în unduiri blînde ți de undeva din larg le au
zeam cîntecul pe care marinarii îl cunosc ți țtiu că e aducător de 
primejdii și nenorociri.

In port cineva i-a spus jucătorului de șah să răstoarne pie
sele căci regele singur va cădea curînd învins.

Noi continuam să ne întîlnim ca întotdeauna, dimineața și 
seara, cum îți plăcea ție. Piticul cel schilod apărut pe neașteptate 
ne-a spus „mare fără valuri ? — absurd, tu fără ea. .." și a con
tinuat cu un rîs pe care îl aud ori de cite ori mă gîndesc la tine. 
Știu că tot atunci a început să te fascineze jocul de lumini al fa
rului. Dacă ar fi putut, sînt sigur că el mi-ar fi spus de greșeala 
pe care a făcut-o cineva dintre noi. Acel cineva am fost eu. Va
lurile ți unduitoarele sirene l-au încleștat atît de puternic încît a 
rămas tăcut, continuînd să te fascineze cu jocul lui de lumini ce 
se ascundeau rușinoase apoi în adîncuri.

Noi continuam să ne întîlnim ca întotdeauna ; dimineața ți 
seara. Credeam să-ți place să auzim împreună cum sfîrîie soarele 
în apa mării asemeni unui tăciune încins ; abia pe urmă a venit 
timpul să înțeleg că tu nu mai veneai pentru noi, ci pentru farul 
acela ce te fascina cu jocurile luminilor lui.

Ne întîlneam ca de obicei, dimineața și seara cum îți plăcea 
ție, dar eu știam că tu veneai pentru jocul fascinant de lumini 
cu care, jarul înlănțuit, hrănea o inimă pătrată. Iți amintești ? 
Chiar tu mi-ai spus povestea inimilor pătrate. Am intuit apoi că 
în curînd sirenele vor pleca, iar valurile îi vor lăsa farului plăce
rea să-mi povestească lucruri triste, așa cum adesea ni le spunea 
nouă despre atîția alții.

în port s-a răspîndit vestea că jucătorul de șah s-a hotărît să 
răstoarne piesele și numai piticul cel schilod apărut pe neașteptate 
îmi spunea : „mare fără valuri ? — absurd, voi amîndoi.. 
Degeaba mi-am astupat urechile, rîsul acela a continuat să per
siste.

LORI PANAIT

07 u
Cînd lumina și întunericul 
se îmbrățișează, 
se naște o umbră.
Aș vrea să o ridic, 
să o strîng la piept, apoi 
să o sărut.
Dar ea e doar 
o umbră, și se numește 
TU.

(ploaia
Ploua
Încet, mi-am șters
Lacrimile de pe obraz.
De uimire, ploaia a-ncetat 
Sufletul meu era un ocean de 

speranțe.

Cfilăcăcl
Strigam și alergam prin, nisip, 

Mi-era sete.

Căutam izvorul, 

în care ai stins 

Flacăra adevărului. 

Căutam izvorul 

Ca să înec flacăra 

minciunilor tale. 

Căutam apa. 

M-am aruncat în cenușă 

Redevenind EU. •

ȚIBRE SORINA

M. G.

INVITAJIE LA FRUMOS
Comitetul de redacție al revistei „Agraria" și-a propus să 

organizeze un atelier literar al agronomilor. în cadrul revistei 
e noastre se va rezerva spațiul necesar publicării creațiilor ori

ginale. Invităm să participe toți studenții cărora le este dragă 
literatura.

Periodic se vor organiza seri literare, iar cele mai bune 
lucrări vor fi trimise la revista „Amfiteatru".

în cursul anului universitar se vor putea organiza schim
buri de experiență cu studenții de la Filologie, de Ia care vom 
avea — credem — multe de învățat. Dacă ne referim la 
profesiunea noastră, mai este și altceva ce te îndeamnă să scrii. 
E însăși natura muncii noastre, e faptul că sîntem în contact 
direct cu florile și în general cu tot ce te îndeamnă să scrii.

Pentru că literatura este frumoasă și cei ce o iubesc sînt 
mulți, îi rugăm pe toți iubitorii de literatură să vină să parti
cipe la constituirea acestui atelier, la data cînd se va anunța.

COLECTIVUL DE REDACȚIE AL REVISTEI „AGRARIA"

Printr-o succesiune lentă de 
stări instabile, care încep și se 
risipesc ca în somn și imagini 
revărsate în propria fluiditate, 
Emil Brumariu divulgă contem
plativ lumea de lumi pe care vi- 
sînd frumos o închipuie.

Forme de mătase și interioare 
în poleială aleasă, seminții înari
pate mirific și contururi păstrate 
întregi doar de aburi parfumați 
tare se întrupează privite adînc. 
Aromele opiacee înfășoară noi 
lucruri de tot felul și sînt oriunde, 
ireale și amețitoare, gata să co
tropească lumina și urîtul, sublime 
și de răcoare : „O, vechi și dragi 
bucătării de vară, / Simt iar în 
gură gust suav de-amiază / Și 
în tristețea care mă-nconjoară / 
Din nou copilăria mea visează : / 
lenibahar, piper prăjit pe plită, / 
Pești groși ce-au adormit în sos 
cu lapte / Curcani păstrați în 
zeama lor o noapte / Spre o deli
catețe infinită .. .“

în odăi cu pereți care aproape 
nu sînt, stăpînesc cete ușoare de 
îngeri și dorm lucruri cu taine 
în ele : „Dulap obscur în tine 
doarme-un înger ! Îmbobocit pe 
rîșniți de cafea / Visînd piper 
rotund ți zahăr cubic, / Fără să-ți 
știe taina nimenea .. “.

Reliefurile își pierd consisten
ța atinsă de uimirea poetului, 
înscenînd spectacole transparente 
de o tulburătoare suavitate : 
„Cînd înserează-albușurile-n ouă ! 
Și trec ecouri prin borcane goa
le, / Oh, lămpile cînd blînd ne 
sug din suflet / Cu dulci firile o 
lumină moale t / Și îngeri muți 
miresmele cu roaba / Ni le răs- 
toarnă-n nări ca să ne placă, / 
Iar cănile atîrnă-ntre ulcioare / 
Pline cu lapte stors naiv din 
vacă / Atît de-adîncă e uimirea 
noastră / Că ni se face teamă în 
odaie ..."

EDUCAȚIA FIZICA Șl SPORTUL
UN MIJLOC DE RECREERE

DISCUȚIE CU TOV. ASIST.MORUN P. DE LA CATEDRA’
DE SPORT A I.A.T.

Activitatea sportivă de masă

Pentru cuprinderea studenților în activitatea de educație 
fizică și sport, Clubul sportiv „Agronomia" de pe lingă Catedra 
de educație fizică și sport din institutul nostru, în colaborare 
cu U.A.S. a I.A.T., s-a preocupat în primul semestru al anului 
universitar 1970/1971 de asigurarea unui cadru competițional 
bine închegat, de posibilitatea practicării spontane și individvaie 
a exercițiilor fizice și sportive de către studenți, de petrecere a 
timpului liber în mod plăcut și recreativ.

Competiția centrală a activității sportive în primul semestru 
al acestui an universitar a constat în desfășurarea și organiza
rea campionatului universtar în etape pe ani de studii, la ni
velul de facultăți și pe institut, la următoarele ramuri sportive, 
prezentînd și un clasament indicînd doar deținătorii locului 5. 
adică campionii, după cum urmează :

— Handbal, baschet și voley :
Campioni I.A.T, — anul HI Zootehnie

— Judo :
Campioni merituoși :

— La categoria 56 kg. Moldovan Gh. — Med. vet. anul II ■
— La categoria 63 kg. Nediglea Dumitru — Med. vet. anul EL
— La categoria 80 kg. Teteica Vasile — Zootehnie anul II.
— La categoria 93 kg. Prepeliță loan — Med. vet. anul IU.
— Peste 93 kg. Trutea Friderich — Zootehnie anul IZ.
Pe lingă plăcerea de recreere prin exerciții fizice-sportive, 

cîștegătorilor întrecerilor la ramurile sportive sus menționate 
li s-au acordat premii ce au constat în materiale ți echipament 
sportiv.

Este cunoscu'. faptul că din inițiativa U.A.S.R., în fiecare 
an universitar se organizează „tabere alpine", care întotdeauna 
au fost un mijloc de stimulare a pregătirii profesionale și spor
tive a studenților participanți în taberele organizate pe Semeni®, 
Muntele Mic sau Făgăraș.

De menționat că din institutul nostru în această vacanță de 
iarnă au participat 25 de stud enți.

ELIE FAUAE: 
„ISTORIA ARTEI" 

5 voL Edlt. Meridiane
Mult ațteptata publicație (a 

fost anunțată în planul editorial 
încă din anul 1968 I) „Istoria ar
tei" a lui Elie Faure este la dis
poziția cititorului. Editura Meri
diane, prin inițiativa de a traduce 
ți publica lucrarea s-a achitat de 
o sarcină culturală deosebită.

„Elie Faure a fost cel 
mai mare critic de artă 
al epocii contemporane ți 
dacă stimez pe unii care-mi vor
besc frumos de Rafael ți Cezanne, 
prețuiesc însă numai pe aceia 
care sînt în stare să se oprească 
la lucrarea unui tînăr ți să des
copere pe acel Rafael de mîine. 
Elie Faure a fost unui dintre acei 
prea puțini, care au anunțat ge
niul lui Matisse, al lui Picasso, 
al vameșului Rousseau, al lui 
Modigliani, Derain ți Soutine ...

(„K.H. Zambaccian" )

/t

TURISMUL STUDENȚESC
Turismul prin definiție însemnă drumeție și pe care o poți 

face pe jos sau ou diferite mijloace de transport ; înseamnă re
laxare prin ceea ce vezi și auzi ; înseamnă distracție, îți dă o- 
cazia să legi prietenii și nu lipsite de sens, înseamnă a cunoaște 
orașe, muzee, opere de artă, peisaje naturale, cu alte cuvinte 
îți dă ocazia de-a învăța multe lucruri frumoase.

Excursiile sînt organizate de tineri de la diferite întreprin
deri, cluburi, organizații U.T.C. din țara noastră. Pot avea ca
racter distractiv, educativ, dar și profesioanal.

Este cunoscut faptul că în regulamentul de organizare al 
muncii asociațiilor studențești din țaia noastră există un arti
col bine definit, care prevede dreptul și modul de organizare 
al excursiilor studențești la sfîrșit de săptămână, cînd și cum, în 
ce condiții se pot organiza.

Din păcate la noi, în facultatea de agronomie acest resort 
— turismul — pot afirma cu certitudine, că portă doar „firma", 
practic este ca inexistent începînd cu acest an universitar. Spun, 
aceasta pentru că de la începutul anului și pînă în prezent nu 
s-a făcut nici o excursie cîtuși de mică.

Păcat de acele fonduri care ne-au fost alocate și de kc ne
glijabile. Mă doare mult că trebuie să afirm aici că nu sîntem 
departe de bîrfele unor studenți din complex „că așa sîntem 
noi agronomii". Consider că forța necesară și mijloace de a ieși 
din acest impas sînt suficiente.

Mai sînt unii care afirmă că poate s-a greșit în alegerea 
memrilor consiliului A.S. pe facultate sau la repartizarea func
țiilor acestora. Poate să fie adevărat, poate nu. Mai pot exista 
și alte dedesupturi mai puțin cunoscute.

Criticile sînt bine venite numai să fie juste, să conțină an 
sîmbure de adevăr.

Dacă la noi în facultate — turismul — a fost o tradiție, in 
prezent devine ceva de domeniul trecutului. Aceasta nu se ia- 
torește numai celor din consiliul A.S. Mă gîndesc că persoanele 
competente din facultatea noastră ar trebui să acorde o mai 
mare atenție cerințelor în această direcție. Cîte și câte excursii 
nu s-<ar putea organiza și cu caracter profesional. Așteptăm 
ajutor și din partea cadrelor didactice.

Cît de frumos ar fi fost ca luna de muncă patriotică făcută 
de anul I și II, să se fi încheiat cu o excursie, cuprinzînd acei 
studenți care s-au evidențiat în mod deosebit și bine înțeles 
fără o contribuție bănească prea mare din partea lor. Se putea 
pleca cu autobuzul facultății. Condiții de îndeplinire a acestor 
cerințe au fost și sînt suficiente, doar bună înțelegere să fio 
din partea celor care pot dispune.

După 28—30 de ore săptămânale de carte, ce bine venită 
ar fi o excursie de o zi, sau chiar două, deși se spune că nu 
prevede regulamentul. Personal consider că dacă s-ar organiza 
o excursie de două zile care să cuprindă 7—8 studenți din fie
care an de studii, cu bunăvoința decanatelor s-ar putea motiva 
orele de curs de sîmbătă, iar lucrările practice să se facă anti
cipat.

Sînt convins că timpul, acest coordonator al vieții, cu spri
jinul celor competenți din facultatea noastră, o să ducă în mod 
favorabil la rezolvarea problemei turismului în „familia" noastră 
și în cel mai scurt timp. Coborînd de „sus în jos" inițiativele 
iuate de „jos" se pot rezolva mai eficient. Așteptăm.

SUSMAN IOAN Agronomie anul III
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Cu bastonul prin Timișoara
Parcurile Timișorii — însumează peste 200 ha într-o ghir

landă continuă de-a lungul Begăi, care face din orașul nostru 
un oraș al florilor. Multitudinea formelor arhitecturale clasice 
și spațiile verzi dau o notă deosebită Timișorii, de unde și nu
mele generic de „Mica Vienă" pe care unii cronicari ai tim
pului nu se sfiau să-l folosească

Muzeul Banatului înființat în 1872 este unul dintre cele 
mai mari din țară. Secția de istorie cuprinde peste 50/00 de 
piese din era primitivă și pînă în plin feudalism. Secția de 
Științele naturii cu peste 16.000 piese, cuprinde una dintre cele 

mai interesante colecții ornitologice din țară. Secția de etno
grafie cu cele peste 4.000 exponate ne dau o imagine asupra 
artei populare și meșteșugurile locuitorilor de pe aceste me
leaguri.

Ați fost Ia Bazoș? Veți răspunde că este în afara orașului. 
Există curse zilnice care fac legătura cu rezervația științifică 
„Arboretum" în care .pe o suprafață de 64 ha se găsesc 389 
specii de arbori și arbuști din cele cieci continente, predomi- 
nind cele din America de Nord. Vom putea admira specii de 
stejari exotici, cireș japonez, salcîm canadian, ienupărul de 
Virginia, abanoși, precum și cea mai mare plantație de Carya 
din Europa.

Catedra sîrbească (ștr. Emanoil Ungureanu) a fost construi
tă in 1734 este impunătoare prin stil și podoabele pe care le 
posedă.

Bustul lui Emanuil Ungureanu (piața Muncii din vecină
tatea muzeului), cărturar progresist (1846-1929) a pus bazele unei 
fundații pentru ajutorarea școlilor românești din Banat. A scris 
„Istoria Timișoarei“.

Parcul Rozelor (Parcul de cultură). A fost unul dintre cele 
mai mari rozarii din Europa. Sute de specii, varietăți și soiuri 
de trandafiri din colecții particulare și donate de instituții din 
țară și străinătate sînt plantate în rondouri. Pe pergole se în
tind soiuri remontante de o deosebită frumusețe. Profesorul 
Al. Borza contribuie mult la amenajarea rozariului și la siste
matizarea lui. Din păcate, în timpul războiului pier multe va
rietăți. In perioada postbelică se încearcă refacerea parțială a 
colecției.

M. G.

U M
— (Dezolat). Azi am primit 

mustrare scrisă.
- Și ? !
— (enervat) Ei, și ? îmi ia caii 

de la bicicletă ?
— Să știi că ai nevoie de ei 

în toamnă.

La medicină veterinară i asis
tentul către un student care toc
mai terminase o experiență pe 
animal •

— Mai trăiește 1
Studentul uimit 1
— Păi n-a fost mort ? !

— Auzi tu, un student cind a 
ieșit anul trecut de la examen, 
în culmea disperării, s-a arun
cat în Bega I

— (înduioșată) Săracu l
— Aș ! Știa să înoate.

Doi ași îq botanică, pe stradă.
— Ce plantă-i aia ?
— ...ierbacee
— Ha ! ha 1 ha ! ha !.,,
— De ce rîzi ? !
— ... ha ha, O făcuși animal

— Dragul meu, le-am ajteptat 
aseară !

ARITMOGRIF

A

8

înlocuind cifrele prin litere 
veți afla de la A la B denumi
rea unui important capitol din 
anatomie iar pe orizontală 9 
cuvinte legate de acest capitol.
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p Tntîmplător. lui Montesquleu un tînăr se plînsese de faptul 
că nu are suma necesară pentru răscumpărarea tatălui care 
se găsea sclav Ia pirații din Maroc.

După un timp, suma a fost achitată de către un necunoscut 
iar tatăl s-a reîntors în familie. Tînărul îl căutase zile întregi 
pe binefăcătorul anonim, care în aceea seară își notase numele 
părintelui său. Cînd în sfîrșit căzu în genunchi plin de recu- 
noștiință, Montesquieu îi zise :

— De ce te gîndești că ași fi eu și nu altul acela care v-a

OAMENI MARI FATĂ
CU MODESTIA

— Am avut ședință la A.S.
— Oooh !
Peste alte 2 zile :
— Ieri de ce n-ai venit ?
— M-au reținut la planificare, 
— Și te-au planificat ?

Un student care tocmai ieșea 
de la „Sinaia", fiindu^i cam du
bioasă și enervantă rotirea lu
crurilor în jurul lui, întreabă un 
trecător :

— Dom-le ... care tr'mvai 
duce la căminul șase ?

— Sase.
— Da, la șase 1
— Păi da, șase.
Se despărțiră ... „ce complica- 

tă-i lumea* !

La pedologie :
— Tovarășe student, ce fel de 

rocă este aceasta ?
— Din colecția institutului.

— Am auzit că la un concurs 
unul a stat mai mult de o oră 
sub apă.

— Cum așa ? !
— Au uitat să-l scoată.

COSTI TRAIAN

ZOOTEHNICA

(Monoverb : 5,11)

PROFESIONALA

(Monoverb : 4-9)

CU FOLOSINȚA 

(Monoverb : 7-13)

EIU EH

aasMasKSHnsaBKaEBSBsgsaBMSKBMBEsaamBonsMMMHMaaHnHMaMM 
făcut binele acesta ? După care se desfăcu din brațele tînăcului 
și dispăru în mulțime.

•
Pe vremea cînd Grecia se mîndrea cu gloria lui Platan, 

acesta discuta Ia jocurile olimpice cu cîțiva oameni necunoscuți, 
cărora le deveni prieten. Despre știință și filozofie nu discutară 
nimic. Le spuse doar că îl cheamă Platon și că pot să-1 vizitezi 
la Atena, ceea ce aceștia și făcură nu după multă vreme, zi
ci ndu-i

— Vă rugăm să ne duceți la filozoful care poartă numele D- 
voastră. Am venit la Atena mai mult ca să-1 vedem pe dînsul,

— Eu sînt. le zise cu sfială copilărească Platon.
•

In loja de teatru în care se afla Turenne intrară niște pro
vinciali împopoțonați și care, necunoscîndu-1 îl siliră să le cedeze 
locul din față, ba îi măi aruncară și mănușile la stal. Mareșalul 
fără pic de supărare, rugă pe un tînăr să i le aducă. Aflînd din 
gura tînărului numele eroului național, cei care l-au jignit s-au 
rușinat și au vrut să plece. Dar mareșalul îi opri spunîndu-le 
cu multă bunătate în glas ;

— Strîngîndu-ne puțin, lesne se va face loc pentru toți.
•

Strălucitul războinic grec Filopemen se îmbrăca foarte sim
plu. Fiind poftit la masă de căpetenia unui oraș, și sosind prea 
devreme, stăpîna casei credea că are în față pe servitorul stra
tegului, trimis poate de stăpîn pentru a-i da o mină de ajutor 
la pregătirea mesei. 11 trimise deci să crape lemne. Filopemen, 
fără să-i spună că l-a luat drept altcineva, se puse deîndată pe 
treabă.

•
Catinat a fost unui dintre cei mai străluciți generali ai re

gelui Ludovic al XlV-lea. Modestia lui era atît de mare, înclt 
în rapoartele întocmite de el asupra bătăliilor și în care stăruia 
asupra meritelor tuturor subalternilor, nu aminti nimic despre 
el astfel că la ministerul de război cineva a întrebat : „Dar dom
nul Catinat a luat parte la această bătălie ? „Despre faptele Iui 
de vitejie, regele afla întotdeauna de Ia alții.

•
Tot despre Catinat se povestește că după o victorie s-a d.’s 

să felicite un regiment. Auzind de sosirea generalului, soldații, 
care jucau popice au lăsat jocul, Catinat îi rugă să continue, și, 
făcu cu ei o partida. Uh general care se afla de față spuse că 
este ceva neobișnuit să vezi un comandant de armată jucînd 
popice a doua zi după cîștigarea unei mari bătălii. „Vă înșelați, 
spuse Catinat Aceasta ar fi de mirare numai în cazul cînd bă
tălia ar fi fost pierdută l*

Epigrame
Unui studios.
De stai tîrziu în sala de lectura, 
O ! nu zic ba, o fi și asta o 

bravură 
Dar merită să te mai lauzi în 

fiecare dimineață ?
Vedem noi la examen c-ai... 

meditat la viață.

ÎN TIMPUL IERNII

(Biverb : 5, 6)

ALIMENTARA
Orizontal

1. Pastă obținută prin fierbe
rea cu zahăr a fructelor.

2. Grăsime lichidă de prove
niență vegetală folosită în ali
mentație. — Plantă, ale cărei 
fr- te. asemănătoare murelor, 
sînt folosite la prepararea dul- 
ceței.

3. Băutură răcoritoare —

Unui modern.
Acolo unde chitariștii cîntă 

zgomotos
Făcîndu-te să simți delirul 

țopăielii
Și vălul lumii ți se pare-ntors 
N-ai să găsești nici buna cuviință 

nici farmecul sfielii.

Frunzele acestui mic arbore 
sînt folosite drept codiment (pl).

4. - Vas plat de pămînt ars din 
care se mănîncă. — Conținutul 
temei!

5. Se încurcă des. — Gustul 
castraveților.

consumă miezul sîmburelui de 
la fructele acestuia.

7. Licitație. — Vechiul rîu al 
Spartei.

8. Din el se prepară omletă. 
— Oprea Vasile. — Aliment spe
cific populației din China.

loan P. (an. I) — Cîteva dat* 
referitoare la municipiul Timi
șoara, le găsiți în lucrarea re
centă „România de la A la Z" 
apărută în editura Stadion.

S. D. — Recentul Regulament 
de funcționare al căminelor stu
dențești va fi prelucrat cu toți 
studenții căminiști. Să sperăm 
că veți fi un pion al ordinei și 
disciplinei în camera D-vs. Așa 
putem răsplăti ceva din stră
duințele deduse pentru a avea 
condiții bune pentru studiu. 
Așa cum ne scrieți, totul poate 
fi îmbunătățit dacă se creează o 
opinie de masă. De ce nu i se 
atrage atenția de către un co
leg, dacă lasă robinetul deschis, 
dacă resturile alimentare sînt 
lăsate la vedere, dacă lipește fi
guri decupate pe dulapuri ? Ia 
legătură cu trîntitul ușilor, re
dacția vine cu o propunere : o 
amendă „simbolică". Iar Ia para 
de lemn de la cheie, se poate 
atașa un inel de cauciuc pentru 
a evita lovirea cu zgomot. Ce 
ziceți de idee ?

M. Sanda (an II) — A lucra 
în cadrul unui cerc științific nu 
înseamnă neglijarea celorlalte 
discipline. Dacă este vocație ? In 
ori ce caz, vocație, sau măcar 
un pic de chemare spre Cerce
tare la catedra respectivă. Dar, 
în mod sigur, nu de dragul de 
a frecventa un cerc, (pentru că 
toți studenții buni fac acest 'u- 
cru). Să simțiți plăcerea de a 
cerceta, dorința de a descoperi, 
bucuria de a ajunge la un rezul
tat.

B. B. (an. III) — Să dai sfa
turi înseamnă să previi în pri
mul rînd. Nu vă erijați în jude 
sever, ci în colegă înțeleaptă. Cu 
binișorul, cu tact și prudență. 
Apropiați-vă cu dragoste. Pro
babil familia, societatea a lăsat 
unele lacune în educația lor, 
Ajutați-le să depășească mo
mentul, în folosul lor și al so
cietății.

V. Dobrogeanu — Este adevă
rat. Sculptorul Ion Jalea a stu
diat la gimnaziul din Constanța, 
iar pictorul Marius Bunescu a 
fost desenator la serviciul teh
nic al portului Constanța. Pe- 
trașcu a redat peisajul marin 
într-un chin unic, paleta este 
moale și calmă de o armonie 
deosebită.

Cutia poștală .. .
face versuri

— De ce nu mă vedeți l
Sînt agățată-n cui
Și n-am cerut
Vreodată nimănui
Nici praful să mi-1 șteargă 

— Oh ! Vă văd ades cu o 
scrisoare

Spre urna mea venind
Și sînt atît de fericită
Dar ... treceți mai departe reci
Și simt
Că voi rămîne goală-n veci. 
Sînt chiar atîta de urîtă ?
Sau ... nici nu mă vedeți ? !

9. Produse de patiserie, săra
te, folosite ca aperitiv.

10. îmbrăcăminte. — Ciorbă 
goală (reg).
Vertical

1. Condiment cu gust amărui, 
înțepător.

2. Cocă. — Merge cu pastra
ma.

3. Este sufletul comerțului 
după unii. — 10 m2.

4. Notă muzicală. — A separa.
5. Stevie (reg)

6 Leza ! — Cedat fără ea !

7. Vas în care elenii păstrau 
alimentele. — Graminee folosi- 

în hrana animalelor.
8. Ardei fără măsură ! — Pa

tria iliriior.

9. Scaune fără cap ! — Cure
lușe de mașină.

10. Momeală pentru pești. — 
Plantă medicinală folosită în. 
prepararea ceaiurilor,'
Cuvinte de dicționar : IRI, IRE.
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